
 
     SKRAĆENI  ZAPISNIK 

 
sa 17. sjednice  Skupštine Istarske županije,  održane 12. lipnja  2006. godine u  Maloj 
koncertnoj  dvorani  Spomen doma u  Pazinu 
 
 Sjednicu je u  17,00 sati otvorio ANTON PERUŠKO (IDS-SDP), koji je 
predsjedavao  do 10. točke  dnevnog reda,  a u  nastavnu MARINO ROCE, 
potpredsjednik Skupštine Istarske županije  (HDZ-e). 
  

Pozdravlja sve prisutne  vijećnice i  vijećnike Skupštine Istarske  županije. 
- Župana, zamjenike župana, 
- članove Poglavarstva, 
- pročelnike upravnih odjela Istarske županije, 
- predstavnika  sindikata,  
- predstavnike javnih medija  i sve ostale koji su prisutni n17. sjednici Skupštine 

Istarske županije . 
 

Prije prelaska  na   službeni rad Skupštine predsjednik  ANTON PERUŠKO obratio se  
vijećnicima i svim prisutnima  slijedećim  riječima : 

« Dozvolite mi  da jednim tužnim povodom kažem na početku nekoliko riječi . Naime 
od prošlog  tjedna, točnije od  7. lipnja ove godine,  Skupština Istarske županije, kao   najviše 
predstavničko tijelo građana  naše  županije, siromašnija je za jedno veliko  ljudsko  srce, 
ostali smo bez našeg  poštovanog i cijenjenog kolege vijećnika  ANTONA TURČINOVIĆA. 

Prestalo je kucati  plemenito srce 7.06.2006. godine nakon opake i teške bolesti. 
Naš kolega Anton Turčinović od svog rođenja 1941. godine, spletom okolnosti u  

Trstu, pa sve do  svoje prerane smrti,  bio je odan , prije svega,  svojoj obitelji, ali je dao 
nemjerljiv doprinos  svojoj Supetarštini u kojoj je proživio cijeli svoj  kratki  životni vijek , dao 
je nemjerljiv doprinos Istarskoj županiji  i Republici Hrvatskoj.  

Građani  Supetarštine, Pazinštine i Istre, poznaju  ga  kao marljivog, vjernog 
pregaoca  za bolji  život svojih mještana. Kažu građani Supetarštine  da nije bilo akcije koja 
je bila namijenjena dobrobiti i boljem životu građana ovih  naših prostora od gradnje  cesta, 
seoskih puteva, rekonstrukcije groblja, izgradnje  župnog dvora, izgradnje nogometnog 
igrališta, izgradnje boćališta, da nije bilo, jednostavno jednom riječju, akcije u kojoj pokojni 
naš  kolega Anton Turčinović nije dao svoj obol i bio  među onima koji su  te akcije  vodili. Bio 
je priznat  i kao politički radnik i kao  gospodarstvenik, kao inženjer građevinarstva, bio je 
priznat i poznat u  sportskim  krugovima, bio je aktivni boćar, sudac u boćanju, jednostavno 
jednom riječju , da ne dužim, zadužio je generacije koje  iza njega ostaju.  

Građani  Supetarštine 8. lipnja  2006. godine  su se masovno odazvali posljednjem 
tužnom ispraćaju  našeg kolege, a dio nas  vijećnika zajedno sa mnom  bili smo također 
prisutni  posljednjem ispraćaju u  Svetom Petru u  šumi.  Ispratili smo na vječni počinak  
čovjeka koji je ostavio svoju obitelj, koji je ostavio svoju  suprugu, svoje kćeri, svoje unuke i 
svoju  braću i sestre i  njima je sigurno  najteže i ovom prigodom također u ime  vijećnika i 
svih  koji su prisutni na ovoj Skupštini još jedanput obitelji pokojnog Antona  Turčinovića 
upućujem izraze sućuti , a upućujem isto tako  i   stranci umirovljenika čiji je bio istaknuti član 
. 

 Molim vas da minutom  šutnje  svi zajedno odamo počast prerano  preminulom 
Antonu Turčinoviću. 

(Svi prisutni u dvorani ustaju). 
Neka mu je  vječna  hvala i slava. 
Slava» ! 
Prije prelaska na utvrđivanje  dnevnog reda moli tajnicu  Skupštine,  gospođu Vesnu 

Ivančić, da izvrši prozivku vijećnika radi utvrđivanja kvoruma na 17. sjednici Skupštine 
Istarske županije. 
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PRISUTNI - ODSUTNI 
  
R.br. VIJEĆNIK LISTA PRIMJEDBE 
1. LINO ČERVAR HDZ Odsutan 
2. MARINO ROCE HDZ Nakon utvr. d. reda 
3. DARKO JERGOVIĆ HDZ Odsutan (O) 
4. ANA MATIKA ŠETIĆ HDZ Odsutna  
5. MILAN MEDEN HDZ Odsutan 
6. BORIS VAREŠKO HNS/ZELENI/HSLS/  
7. SANDRO JURMAN HNS/ZELENI//HSLS/  
8. JOSIP- ANTON RUPNIK HNS/ZELENI/HSLS/  
9.  SILVANO HRELJA HSU  
10. SUZANA BUGARIN HSU   
11. ROMANO ČERNJUL HSU  
12. ANTON TURČINOVIĆ HSU Preminuo 
13. DAMIR RADNIĆ IDF Odsutan (O) 
14. TULLIO PERSI IDF  
15. ORIANO BULIĆ IDF Nakon utvr. d.reda 
16. VLADIMIR  GAŠPARINI IDF  
17. TEDI CHIAVALON IDS  
18. STJEPAN MRAKOVIĆ IDS  
19. ORIJANA LUKIĆ IDS  
20. KATARINA NEMET IDS u.L.Limuncin Toht 
21. TAMARA BRUSSICH IDS u.F.Radina  
22. FRANKO UDOVIČIĆ IDS  
23. MIHO VALIĆ IDS Odsutan (O) 
24. VITTORIO ZULIANI IDS  
25. AHMED MAKOTA IDS  
26. BRANKA DAIĆ BURSAĆ IDS  
27. KLARA GRAHOVAC IDS  
28. JADRANKA FABAC IDS u. E. Kosa 
29. SERĐO RIGO IDS Odsutan (O) 
30. VIVIANA BENUSSI IDS  
31. FABIO JELIČIĆ IDS  
32. EDA KLAPČIĆ IDS   
33. MARTIN MATOŠEVIĆ IDS  
34. DANICA MILETIĆ IDS  
35. MICHELA BLAGONICH IDS   
36. LAURA ŠUPERINA IDS  
37. ANTON PERUŠKO SDP  
38. MIRJANA ĆUS SDP  
39. LINO DOBRILA SDP  
40.  PETAR RADETIĆ SDP Nakon utvr. d.reda 
41. DINO KOZLEVAC SDP Odsutan  
  
 
OSTALI PRISUTNI : 
 
VESNA IVANČIĆ, tajnica Skupštine Istarske županije , 
MELITA FERENČIĆ, zamjenica tajnice Stručne službe za poslove Skupštine i Poglavarstva 
Istarske županije,  
IVAN KLARIĆ, deb. stenograf, 
JOSIP ZIDARIĆ, pročelnik Upravnog odjela za održivi razvoj  Istarske županije, 
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SILVANA KOSTEŠIĆ, pročelnik  Upravnog odjela za proračun i financije Istarske županije, 
ROMANITA ROJNIĆ, pročelnik Upravnog odjela za zdravstvo i socijalnu skrb Istarske 
županije,   
MILAN ANTOLOVIĆ, pročelnik  Upravnog odjela za poljoprivredu, šumarstvo, lovstvo, ribolov 
i vodoprivredu Istarske županije,  
MLADEN DUŠMAN, pročelnik Upravnog odjela  za prosvjetu i kulturu Istarske županije, 
TULIO DEMETLIKA, član Poglavarstva zadužen za  gospodarski i održivi  razvoj Istarske 
županije 
LUCIJA  DEBELJUH; član Poglavarstva za zadužena  za  kulturu i školstvo, 
VEDRAN GRUBIŠIĆ, član  Poglavarstva zadužen za  prostorno  planiranje i zaštitu okoliša,  
KRISTINA BULEŠIĆ, član Poglavarstva  zadužena za  razvoj civilnog društva Istarske 
županije, 
MIODRAG ČERINA,  šef Kabineta župana Istarske županije, 
ROBI  ZGRABLIĆ,  ravnatelj Županijske  uprave za  ceste Istarske županije,  
BRUNO BULIĆ, predsjednik  sindikata Istre i Kvarnera. 
 

Predsjednik ANTON PERUŠKO,  utvrđuje na temeljem  prozivke da 17. sjednici 
Skupštine Istarske županije prisustvuje 30 ( a nakon utvrđivanja dnevnog reda po dolasku 
Oriana Bulića, Marina  Roce i Petra Radetića)  33 od 41 vijećnice  i vijećnika , pa Skupština 
ima kvorum i može pravovaljano raditi i odlučivati.  
 Prelazi se na utvrđivanje  dnevnog reda. 
 Prijedlog  dnevnog reda vijećnici su  dobili   poštom.  
 Na temelju članka 110. Poslovnika Skupštine Istarske županije predlaže da se iz 
predloženog dnevnog reda izostaviti točka  11.  Prijedlog  Rješenja o imenovanju  članova 
Upravnog  vijeća Povijesnog muzeja Istre – Museo storico  dell'Istria u dogovoru sa 
predlagačem. 

 O ovoj se  činjenici shodno Poslovniku  ne glasuje već se  sama odluka predsjednika  
prihvaća.. 
 Otvara raspravu po prijedlogu dnevnom redu. 
 Pošto se nitko ne javlja za riječ daje na glasanje  prijedlog dnevnog reda od 16. 
točaka s time da je  11.  točka dnevnog reda skinuta  sa dnevnog reda  sjednice, pa nakon 
glasanja utvrđuje da je Skupština sa 30 glasova «ZA», bez  glasova  «PROTIV», za  17. 
sjednicu Skupštine Istarske županije utvrđen  slijedeći 
 
    D N E V N I R E D : 
 

1. Verifikacija  skraćenog zapisnika sa 16. sjednice  Skupštine Istarske županije, 
2. Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije, 
3.  

a) Prijedlog  Izmjena i dopuna Proračuna Istarske županije za  2006. godinu, 
b) Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o izvršavanju  Proračuna Istarske županije 

za  2006. godinu, 
4. Prijedlog  Programa  rada Upravnog odjela  za održivi razvoj za 2006. godinu, 
5. Prijedlog  Odluke o pristupanju Istarske županije Jadranskoj  euroregiju, 
6. Prijedlog Rješenja o osnivanju   Komisije za provedbu  javnog  natječaja za davanje u 
    zakup zajedničkih  lovišta na području Istarske županije, 
7. Prijedlog Odluke o utvrđivanju  postupka i uvjeta javnog  natječaja  za davanje u zakup 
    zajedničkih lovišta na području Istarske županije, 
8. Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti na Odluku  Školskog  odbora  OŠ «Riverela» 
    Novigrad o darovanju  k.č. br. 2431 k.o. Novigrad, 
9. Informacija o financijskom  poslovanju  domova  za starije i nemoćne osobe  u 
    vlasništvu  Istarske županije za 2005. godinu, 

   10.  
a) Informacija – Izvješće o  izvršenju  Plana  građenja i održavanja  županijskih  i 

lokalnih  cesta za 2005. godinu, 
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b) Informacija – Plan  građenja  i održavanja  županijskih  i lokalnih cesta za  2006.  
godinu, 

     11. Prijedlog  Rješenja o imenovanju  članova  Školskog  odbora  OŠ Vladimira Gortana 
           Žminj, 
     12.  
 a)   Prijedlog Rješenja o razrješenju  članice   Školskog odbora  OŠ Mate Balote Buje, 

      b)   Prijedlog Rješenja o imenovanju  članice Školskog odbora  OŠ Mate Balote  Buje, 
13. 

a) Prijedlog  Rješenja o  razrješenju  članice  Školskog odbora  OŠ Ivana Gorana 
      Kovačića Ćepić, 
b) Prijedlog Rješenja  o imenovanju  člana Školskog  odbora  OŠ Ivana Gorana 
      Kovačića Ćepić,  

      14. 
a) Prijedlog  Rješenja o  razrješenju  članice  Školskog odbora  Medicinske  škole 
    Pula, 
b) Prijedlog Rješenja o imenovanju  članice  Školskog  odbora  Gospodarske škole 

Pula, 
     15.  

a) Prijedlog Rješenja  o razrješenju  članice  Školskog odbora  Gospodarske škole 
                  Buje, 
 b) Prijedlog Rješenja o imenovanju  člana Školskog odbora  Gospodarske škole Buje 
xxx 
 
 AD – 1 VERIFIKACIJA SKRAĆENOG ZAPISNIKA SA  15. SJEDNICE 
                        SKUPŠTINE ISTRSKE ŽUPANIJE 
  

Skraćeni zapisnik  su vijećnici dobili poštom. 
Pošto nema primjedbi predsjednik ANTON PERUŠKO daje na glasanje verifikaciju 

skraćenog zapisnik sa  16. sjednice  Skupštine Istarske županije, te nakon glasanja utvrđuje 
da je Skupština bez primjedbi sa 30 glasova «ZA», bez glasova  «PROTIV» i  bez  
«SUZDRŽANIH»  glasova, usvojila 
 
    SKRAĆENI  ZAPISNIK   
 
sa 16. sjednice  Skupštine Istarske županije, održane 15. svibnja   2006. godine 
 
 AD – 2 PITANJA  VIJEĆNIKA, PRIJEDLOZI  I INFORMACIJE  
 

 Za postavljanje vijećničkih pitanja  javili su se : Lino Dobrila, Silvano Hrelja, Romano  
Černjul,  Suzana Bugarin, Vladimir  Gašparini, Tullio Persi, Anton Josip Rupnik, Tedi 
Chiavalon, Klara Grahovac,  Fabio Jeličić,  Martin Matošević i naknadno Oriano Bulić. 

 
LINO DOBRILA 

 Danas smo  pročitali ili imali prilike pročitati u sredstvima  javnog  informiranja  da je 
jučer održan sastanak u Marčenegli  sa saborskim zastupnicima i Udrugom «Pravica» 
vezano za problem koji  nam je svima dobro poznat. Kako sam  čuo danas je također u 
Buzetu održan sastanak  Nacionalnog  vijeća za vodu pa bih  molio  gospodina Župana ako 
nas može malo  detaljnije informirati o tijeku tih  događaja ukoliko ima informacija. 

  
 

 
IVAN JAKOVČIĆ : 
Dozvolite mi da u  najkraćim crtama  gospodinu Linu Dorili kažem da su na današnjoj 

sjednici Nacionalnog vijeća za vode bili prisutni saborski zastupnici , gospodin Anton 
Peruško, gospodin Silvano Hrelja, gospodin  Damir Kajin, gospodin Valter Poropat . 
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 Ja  sam upoznat  sa zahtjevom Udruge, koja se nazvala «Pravica», koja je imala 
susret u Marčenegli sa spomenutim  zastupnicima . Tražili su da i ja dođem na taj  susret,  
na koji bih se odazvao, da sam bio u mogućnosti, međutim zbog  drugih obveza nisam 
mogao  biti  pristan tom sastanku. 

Zahtjevi koje su oni   predložili u  4 točke u suštini idu za tim da se  zatraži viša cijena 
zemljišta, odnosno  viša cijena otkupa zemljišta, od  strane  države,  koja je danas oko  3,00 
€ po m2. Traže daleko veći iznos. Traže, kako su rekli, tržišnu cijenu. S druge strane traže i 
od županijske lokalne zajednice  da uopće sudjeluje u razvoju njihovog  kraja. 

  To su u osnovi  zahtjevi koje oni  žele,  da ih pojednostavim i skratim, i  ja  sam na 
našoj  današnjoj sjednici Nacionalnog vijeća za vode  jasno rekao da je  županija spremna, 
otvorena za suradnju i razgovor, jer  smatramo da  čitav taj areal treba imati jednu  
odgovarajuću podršku gradova i općina na tom području Istarske županije, ali naravno  i 
države. Rekao sam i to da  o cijeni o kojoj se govorilo  i o kojoj su neki govorili  od 20-tek € 
po  m2 itd. da je  nerealna cijene, i da to  samo šteti onima kojima zaista  treba pomoći. 
Naime, problem   seže još u 1988. godinu, čak i ranije, kada je faktički zaista uz minimalne ili  
praktički nikakve  cijene oduzeto. Možemo reći zemljište,  koje je bilo u dolini, jedno 
prekrasno zemljište,  koje je imalo  i stanište bijelog  tartufa, ali  s druge  strane je bilo jedno 
pravo, kvalitetno zemljište, u onom kraju. Ta  ljutnja građana tog dijela Istre, koju jako dobro 
poznajem, seže od  dužih  dana i ona je kulminirala na neki način  u ovom  slučaju, za koga 
neki kažu da ima  i političke konotacije, koja se često naprosto ne može izbjeći,  ali  neovisno 
i o tim političkim konotacijama, treba reći da definitivno  želimo se založiti za građane tog 
područja da se postigne pravednija cijenu. S druge strane zadužili smo  našeg pročelnika 
Upravnog odjela za poljoprivredu, šumarstvo,  lovstvo, ribolov i vodoprivredu, gospodina 
Milana Antolovića, da bude u timu kojeg  sam predložio da se složi između Hrvatskih voda, 
Ministarstva  poljoprivrede i Istarske županije. Siguran sam da će se uključiti i netko iz Grada 
Buzeta i da  se tim građanima na tom području, ne samo cijenom pomogne, što smatram da 
treba učiniti, nego da im se pomogne i raznim drugim mogućnostima, programima, naročito  
Ministarstvo poljoprivrede vezano za zemljište, vezano za mogućnost zamijene zemljišta sa 
državnim zemljištem koje je oduzeta, ako se netko  želi baviti  poljoprivredom ili da se 
pomogne  mogućim kreditima iz našeg Fonda za  razvoj poljoprivrede, na primjer. 

 Prema tome  zaključak je  da zahtjevi koji su posloženi u  4 točke  koje su oni iznijeli 
su  takvog  karaktera da smatram da  država treba odraditi svoj dio posla, da Hrvatske vode 
trebaju odraditi  svoj  dio posla, a mi  kao  županija smo spremni odraditi svoj dio posla oko 
zahtjeva kojeg su kolege  i kolegice odnosno  građani tog dijela Istre zatražili i izložili na  
sjednici, koja je održana  u nedjelju. 
 

SILVANO HRELJA : 
 Da gospodin Lino Dobrila nije postavio  pitanje koje je postavio ja bih ga bio postavio, 
ne radi sebe, jer znam odgovor, nego radi građana Istre, jer se zaista to danas događalo,  
što znači da je to  najaktualnija  vijest dana i na  neki način potvrđujem sve što je gospodin 
Župan ovdje  rekao  da je to tako i rečeno  na sjednici Nacionalnog  savjeta za vode u 
Buzetu i  da je upravo u tom smjeru išla  rasprava, uz jednu naznaku. Može biti da ima i 
političkih implikacija  na ovom slučaju , međutim tamo gdje ima takvih implikacija, ima posla i 
za nas i mi moramo javno prezentirati probleme onakvima kakvi jesu i pokušati naći rješenja. 
Zato smo u nedjelju bili gospodin Anton Peruško, gospodin Damir Kajin i ja na sastanku  sa 
mještanima spomenutog područja i zato kao  član Nacionalnog vijeća za vode  potencirao 
sam  da to uđe u dnevni red.  
 Bitno je naglasiti da cijela situacija nije završena  dokle god svi mještani  nemaju 
poseban interes za zaštitu tog jezera, za zaštitu te akumulacije, a danas imamo slučaj da oni 
još iz tog jezera ne piju  vodu. Prema tome iz toga  što sam  rekao  svima će biti jasno što još 
treba učiniti. Treba ih učiniti zainteresiranima  za  zaštitu pitke vode i za zaštitu  od poplava. 
To se može učiniti samo  ako se razgovara o problemu, ako se  traže rješenja i ako se stvara 
takva komunikacija koja ima  u cilju  stvaranje obostranog  prijateljskog okruženja  i korist za  
oba dvije strane. 
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 Umjesto pitanja koje  sam  htio pitati, sada ću pitati nešto vrlo kratko gospodina 
Župana.  

Pred cirka  3 mjeseca gospodin Župan je ovdje  potvrdno rekao  u ime Poglavarstva 
da prihvaća organizaciju  tematske  sjednice  Skupštine Istarske županije u odnosu na stanje 
tržišta rada  u Istarskoj  županiji, što podrazumijeva  razvoj gospodarstva, smanjenje 
nezaposlenosti , cijenu rada i sve aspekte  tržišta  rada, pa bih ga  molio da nam  samo 
ukratko  odgovori kada je u planu održavanje tematske sjednice  Skupštine Istarske županije  
na  spomenutu  temu. 
 

IVAN JAKOVČIĆ :   
Rast gospodarstva i smanjenje nezaposlenosti, gospodine Hrelja, vi jako dobro znate  

da je u temeljima  Programa Poglavarstva Istarske županije, i možemo reći  da smo upravo 
na tom području  najviše postigli. 

Pripremamo tematsku sjednicu Skupštine Istarske županije  na  spomenutu temu. 
Vjerujem da ćete razumjeti argument koji  ću za to iznijeti. Gotov je  regionalni operativni 
program. Ključni materijal, koji možemo nazvati jednom vršću strateškog i operativnog 
dokumenta za razvoj  naše županije, zaista će biti  vrlo  kvalitetno izrađen, bit će na  sjednici 
Poglavarstva do kraja ovoga mjeseca. Poslije toga  bit će upućen u  skupštinsku proceduru. 

 To je zaista  razlog za  tematsku sjednicu i  razlog  da upravo  razgovaramo o ovim  
temama o kojima  ste vi  i gospođa vijećnica  Suzana Bugarin  svojedobno predložili. Mislim  
da je to  tada  integralni  razgovor o budućnosti  Istre s naglaskom  na gospodarstvo, jer 
gospodarstvo ima implikacije na sve  ostale  segmente. 

 Poglavarstvo Istarske županije će do kraja mjeseca biti spremno sa materijalima, 
koje ćemo uputiti gospodinu  predsjedniku Skupštine i vama vijećnicama i vijećnicima, prije 
svega, kao regionalni operativni program, koji je temelj  za jednu tematsku  raspravu na 
sjednici Skupštine Istarske županije.  
 

TEDI  CHIAVALON : 
 Mene zanima  koji je stav  Poglavarstva Istarske županije  oko  najnovijih izjava 
ministra zdravstva gospodina Nevena Ljubičića, a vezano uz teško stanje  u kojem se nalazi  
Pulska opća bolnica, što je velikim dijelom i rezultat  višegodišnje brige  upravo tog  
Ministarstva na čijem je čelu   gospodin Neven Ljubičić. 
 

IVAN JAKOVČIĆ : 
 Zdravstveni sustav u Hrvatskoj je  na neki  način u kolapsu. Pulska  bolnica je samo 
jedan od tih segmenata i  nesanirani odnosi još  devedesetih godina  rezultiraju inflacijom 
problema svakodnevno. Moram konstatirati da način na koji  mi pokušavamo riješiti problem 
pulske bolnice  je  s jedne strane naišao  na dobru reakciju  Ministarstva, ali i na  premalu  s 
druge strane, pomoć.  Naime, Istarska županija sama  ne može riješiti  te probleme. 
Probleme  pulske bolnice mogu riješiti samo Ministarstvo zdravstva u suradnji sa nama, ali 
mi sami ne možemo riješiti  problem pulske bolnice zato što je zdravstveni sustav u cjelini u 
Hrvatskoj u  problemima, u kolapsu novca, i mjere koje smo mi poduzeli, odobravanje  
kredita  bolnici,  rješava samo jednim dijelom probleme, ali  ne rješava ih u cjelini i 
dugoročno. Problem bolnice ostat će sigurno otvoreno pitanje  čitavog mandata, neovisno o 
tome što  očekujemo da ćemo  početi gradnju nove bolnice , jer se uskoro  očekuje izdavanje 
raznih potrebnih  dozvola. Do kraja ove godine vjeruje da će one sve uglavnom biti  
ishodovane, ali samom izgradnjom nove  bolnice nećemo riješiti  probleme financijskog 
karaktera, jer će sustav koji imao  jednostavno  neće funkcionirati. Zato  vam moram reći da 
sam  malo prije  imao  razgovor sa  podžupanom (Marinom  Brkarićem) koji  je danas u 
Zagrebu  i  sa Gradonačelnikom Grada Pule, gospodinom Valterom Drandićem, upravo u  
vezi  i  načinom rješavanja problema. Oni su imali neke  razgovore u Zagrebu. Nadam se da 
ćemo uspjeti  stvoriti  dugoročno i trajno rješenje problema  bolnice. Ako ne, ja  ne krijem da 
će biti  ozbiljnih poteškoća, jer financijsko stanje koje je  danas relativno riješeno  ili barem u 
jednom dijelu  kreditom kojeg  smo dobili,  nije trajno rješenje. To je jedno od trenutnih 
operativnih rješenja, ali  nije  dugoročno rješenje. 
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Prema tome  koristim ovu govornicu  i otvoreno  pozivam Ministarstvo zdravstva da 
sudjeluje i participira na jedan  sasvim konkretan način u rješavanju  svih onih nepravdi koje 
su našoj  bolnici  učinjene još  devedesetih godina , a nisu razriješene do danas, jer  
najmanje što možemo  i imamo pravo tražiti je da naša bolnica  posluje u  sličnim uvjetima  
kao  slične bolnice u  Hrvatskoj,  kao ona u Zadru, Varaždinu, Slavonskom Brodu, a to  nije  
slučaj. Prema tome ne mogu biti  jasniji nego zatražiti  još jednom javno  da se problem  
pulske bolnice  tretira kao problem  ove  države, a ne jedne županije, jer zdravstveni sustav 
je  centraliziran i praktički nikakvih direktnih  ovlasti niti  financijskih mogućnosti nemamo, 
one su minimalne i u tom  kontekstu za nas nije  za očekivati da možemo  sami riješiti 
problem bolnice dok se zdravstveni sustav ne  decentralizira, a da li hoće pitanje je. Sada u 
ovoj  državi nitko nema pravo decentralizirati zdravstvo i neke  druge stvari. 
  

ANTON JOSIP RUPNIK : 
 Ja bih imao  dva prijedloga .  

Jedan  se odnosi  na  ono što smo već do sada govorili,  kada sada imamo više 
informacija iz svjetskih institucija. 
 Prvo,  predlažem  da Skupština Istarske županije  donese odluku da se  sva golf 
igrališta  koja će se graditi na području Istre moraju gaditi po  ekološkim principima. To znači  
da se ne smiju koristiti umjetna gnojiva  i druga štetna kemijska  sredstva. U svijetu  već 
postoje  razrađeni programi za  korištenje eko golf igrališta sa naglašenom zaštitom 
autohtonosti  bilja. 
 Isto tako tražim da se  onemogući  prenamjena poljoprivrednog zemljišta u golf 
igrališta.  
 Drugi prijedlog. 
 Tražim da se po hitnom postupku  pokrene rasprava o  spaljivanu otpada na prostoru  
naše  županije.  Uputili smo već pisani zahtjev  za izmjenu  Prostornoga plana Istarske 
županije s ciljem da se  ugradi odluka  s kojom bi se  zabranilo  paljenje otpada u Istri, a 
nama se sada nudi rasprava, koja traje do 19. ovog mjeseca, ono što promovira  cementara 
Koromačno i  ako ovdje popustimo vjerojatno  ćemo imati paljenje otpada i po  drugim 
cementarama gdje god one bile u Istri, pa bih molio  pismeno očitovanje po ova dva 
prijedloga. 

I isto tako bih molio gospodina Župana da mi se pismeno očituje  za mojih 
dosadašnjih  16  prijedloga. Na jednoga  sam dobio odgovor sto posto, a na jednoga  samo  
pola odgovora. 

 
ANTON PERUŠKO : 

 Želite li  gospodine župan Jakovčić uzeti Riječ ? 
 Imate pravo na riječ, ali i uz dodatnu obavezu da vijećniku Antonu Josipu Rupniku  
pismeno odogovorite na postavljena pitanja. To je obveza po Poslovniku. 
 

IVAN JAKOVČIĆ : 
 Molim da u zapisnik uđe da pitanje pošalje pismeno, pa  ću pismeno odgovoriti. 
 Ja nemam više što dodati tome, pa  to ne moram činiti, jer  sam svaki puta 
odgovarao, pa mogu odmah unaprijed odgovoriti jer  poznajem tematiku dovoljno dobro. 
 Golf igrališta će se izgraditi u Istri onoliko koliko ih bude u Prostornom planu Istarske 
županije prihvaćeno i onoliko koliko bude investitora koji će moći  izgraditi golf igrališta, ni 
više, ni manje. Da li  će ih biti  23 ili manje  ovisi, prije svega, o nama da li  ćemo promijeniti  
Prostorni plan Istarske  županije, i  ovisi o investitorima da li  će ih  biti ili ih neće biti.  
 Međutim,  poštenja radi , kada netko kao što ste vi ili kao što su kolege iz «Zelene 
Istre», koji su  sada ovdje dijelili letak u ovom trenutku, govore o pesticidima, onda moraju 
biti korektni. Te iste pesticide treba zabraniti  i  na svim poljoprivrednim zemljištima  u 
Istarskoj  županiji, jer je to isti, sličan problem, ako ne i  gori problem, jer  za  2 hektara  
kapuza ( kupusa)  treba više pesticida  nego za  čitavo jedno golf igralište. Ako  želimo  
skupljati političke poene , dopasti  se nekim strukturama, možemo govoriti tako, ali ovdje  
trebamo govoriti onako kako stvari stoje. Malo prije  je  gospodin Silvano Hrelja pitao kako  
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ćemo rješavati  problem nezaposlenosti, kako  ćemo  rješavati problem gospodarskog rasta. 
Bez izgradnje, ja  ne kažem  23 golf igrališta, 23 golf igrališta je predviđeno u  Prostornom 
planu, možda ćemo  smanjiti taj broj, možda će biti negdje drugdje izgrađena  ta golf 
igrališta.. Desetak golf igrališta  Istri  treba. To je nešto što nama treba. Ne kažem da ih  
treba 23 niti  smatram da ih treba  dva, tri,  vjerojatno ih treba  desetak prema svim 
procjenama s ljudima s  kojima sam razgovarao zadnjih nekoliko godina. Prostorni plan 
Istarske županije je   donesen za  vrijeme mog  mandata, ali su golf igrališta  predviđena za 
vrijeme prethodnog župana, koji je zajedno s drugima kreirao Prostorni plan Istarske 
županije. Međutim, ne svaljujem odgovornost  na  njega, mislim da  je dobro  da imamo 
opcije u Prostornom planu, jer  to omogućava  neki razvoj. Slažem se da je 23 golf igrališta 
jedna brojka koja može biti  manja i veća, ali u svakom slučaju  ne mogu prihvatiti ovakav 
način pristupa  jednom problemu spomenutim argumentima  u cilju dopadljivosti. To nije put 
kojim možemo rješavati probleme koje imamo u Istarskoj  županiji. Konkurentnost našeg  
turizma, a većina stanovnika Istarske županije živi od turizma direktno ili indirektno,  neće biti 
takvog karaktera kao što je  danas, ako ne budemo imali odgovarajuću  ponudu. Jedna od  
ponuda, vrlo važne u ovom  trenutku, su golf igrališta. Nekad su to bila tenis igrališta, danas 
su golf igrališta. Evo, tu ima i Porečana koji znaju da Poreč ima  već danas na stotine tenis  
igrališta. Ja ne znam da li sam to rekao na  sjednice  Županijske  skupštine, ali sam  rekao u 
jednom interwiuju kada su se u  Poreču pojavila  dva ili  tri  tenis igrališta da su Porečani 
govorili : «Ča će nam  toliko  tenis igrališta, tko  će igrati tenis kada ne znamo njanke igrati». 
Danas ih ima  nekoliko stotine. To je jedna zakonitost u razvoju turizma i nama  golf igrališta 
u tom kontekstu trebaju. Mogu vam  s druge  strane  reći  da  kao  čovjek  koji relativno dobro 
poznaje  problem  golfa i izgradnje golf igrališta  da  ću se osobno zauzeti, jer su  meni isto 
tako Zeleni bliski po uvjerenju, kao  što ste i vi, jer i ja imam doma veš  mašinu i  koristim 
struju kao i vi i slične problem stvaramo  u okolišu. Prema tome zeleni smo svi  vrlo, vrlo 
slični. U tom kontekstu imat  ćemo posebnu komisiju koja  će  tražiti od svakog investitora  
kako će golf igralište izgledati, kako se moraju održavati,  na koji  način će koristiti  vodu, 
pesticide i sve ostalo. To  će biti nešto što  ćemo staviti kao jednu vrst monitoringa  u našoj  
županiji, na moju inicijativu. S  druge strane moram konstatirati da, nažalost,  koliko god je 
velika buka i letci se dijele, bilo bi mi jako drago kada bi zaista bila blizu izgradnja golf 
igrališta  kao što neki misle da je. Nažalost,  nije, zbog  stotina drugih problema kojima se , 
nažalost, suočavamo, u današnjim odnosima administracije, zakona, pravilnika i slično. I 
onda pričati o tome kako je voda  za  građane  11,00 kuna, za golfere 2,00 kune, kao da 
golferi piju tu vodu, golferi ako piju vodu plaćaju je isto tako 11,00 kuna kao što je plaćamo i 
mi. A cijena vode za navodnjavanje je nešto drugo. Navodnjavanje koje  smo mi zatražili kao 
Poglavarstvo, prije svega, treba biti od otpadnih voda, od kišnice, od  takozvanih umjetnih 
jezera na golf igralištima, a   tek onda u kritičnim trenutcima može biti od vode koja se koristi 
za piće. 
 Prema tome ima puno  elemenata  o kojima možemo pričati, ali mislim da sam vam 
dao  barem neke argumente iz kojih vam je jasno da  današnji stupanj i pristup izgradnji golf 
igrališta u Istarskoj  županiji je kvalitetan. Poglavarstvo je donijelo posebne odluke na tu 
temu i zaista  želimo omogućiti da naša županija dobije  golf igrališta, ali  koja  će imati one 
elemente  zaštite okoliša koje  na mnogim područjima  na Mediteranu  nema. Mi poznajemo 
te probleme i zato  ćemo i zatražiti od partnera  i od investitora  koji  će se pojaviti i koji se 
pojavljuju da  poštuju procedure i poštuju one tehnologije i tehnike koje vjerojatno mnogi, 
naročito ne oni koji o tome pišu ne znaju ili malo znaju, a kolege se time bave , koje  će se 
baviti time u našoj  županiji, znaju načine, modele i tehniku kako  zaštiti odgovarajuće 
područje. 
 Što se tiče poljoprivrednog zemljišta  koje ste  spomenuli,  bit će  šumsko  ili  će biti 
poljoprivredno zemljište ili  ćemo golf igrati ne znam gdje. Nešto mora biti. Mislim da je realno  
i bolje da se što manje  šumskog zemljišta koristi za golf igrališta i da  se što više, naročito 
napušteno , neobrađeno zemljište i onoga poljoprivrednog zemljišta kojega se u osnovi  ne 
može privesti nekoj posebnoj namijeni, koristi za izgradnju  golf igrališta. 
  Ne znam da li ste zadovoljni dogovorom, ali to bi bila  jedna vrst mogućeg odgovora  
kojeg  mogu nadopuniti eventualno još nekim argumentima u pisanom dijelu, ali u osnovi  to 
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je odgovor. Ako ste s time zadovoljni u redu, ako niste  ja  vam  ne mogu puno više  toga 
dodati.  

/A. Peruško  : Drugo pitanje je bilo oko spaljivanje otpada/. 
        Što se tiče  spaljivanja otpada  mogu  vam reći  da smo već imali nekoliko razgovora    
na tu temu. Postoje zahtjevi za spaljivanje otpada , naročito komunalnog otpada,  od strane 
cementare  iz Koromačna. I ja sam  osobno  sklon tome da nam  cementare ne trebaju u 
Istri, međutim  tražimo nekoga  tko  će ponuditi gdje ćemo riješiti 200 radnih mjesta koje 
danas ima cementara  u Koromačnu.  Moram reći javno  da cementara u Koromačnu ne vodi  
više politiku  prijateljskog okruženja  prema lokalnoj zajednici, do nedavno je bila uzor tvrtka 
koja  je vodila dobru politiku  prema  okruženju, naročito prema  Općini  Raša. Nažalost, 
danas dolaskom novog  čovjeka  na čeku  Holcima očito  se politika promijenila i to je nešto 
što je  vrlo, vrlo dramatično  u tom dijelu  Istre, i mi  ćemo na Skupštini morati ozbiljno 
razgovarati  o toj temi, ali ne toliko u ovom kontekstu nego upravo u kontekstu kako dati do 
znanja toj tvrtci da  se  tako ne može ponašati prema okruženju i da takva tvrtka s takvom 
politikom u osnovi nije dobrodošla u Istarsku  županiju.  Međutim, 200 radnih mjesta je  200 
radnih mjesta. To je  200 obitelji i nitko  ne može preuzeti na sebe odgovornost da tek tako  
vrši  pritisak ili  ne daj Bože da ide na zatvaranje takve tvornice, ma da se slažem s 
osnovnim konceptom da nam treba jedna  cementara , pomogli smo toj cementari, uvjerili 
smo ih da  ćemo  stati iza njih. Umaška  cementara se razgrađuje i neće je više biti. Tamo  
će nastati nešto zbog  čega će  opet vjerojatno biti  brisano, vjerujemo  da će tamo nastati  
golf tereni, pa opet  to neće valjati, ali znate, netko treba osigurati radna mjesta, a to je ipak  
najvažnije u ovom  čitavom  vremenu bavljenja politikom, jer  trebamo osigurati obiteljima 
prihode da bi  ljudi mogli jednostavno dostojanstveno  živjeti.  

Pitanje saniranja otpada i uopće pitanje otpada će uskoro doći na  dnevni red. Kao 
Poglavarstvo smo izvršili konsultacije s gradonačelnicima i načelnicima s komunalnim 
poduzećima. Kolega Tullio Demetlika vodi taj  projekt. Na dnevni red Skupštine doći  će 
integralna politika  objedinjavanja otpada i smeća, pa  ćemo moći o tome raspravljati . 
Naravno, jedno od pitanja  bit će  i kamo s tim smećem, da li  ga odlagati, da li ga spaljivati 
itd. Vjerujem da ćemo najkasnije  na jeseni  imati priliku razgovarati integralno o problemu 
otpada i smeća na Županijskoj skupštini. Mi  već imamo viziju rješenja. Razgovori su vrlo 
intenzivni s Ministarstvom. Imamo dvadesetak milijuna kuna za projekt integralnog 
zbrinjavanja otpada  u Istri. Prema tome siguran sam da ćemo u ovom mandatu Skupštine i 
Poglavarstva stvoriti  kvalitetnu strategiju kako  razriješiti pitanje otpada i smeća, a zajedno  
ćemo donijeti odluku da li  ćemo koristiti tehnologiju spaljivanja ili  ćemo koristiti druge 
tehnologije . U  svakom  slučaju otpad proizvodimo svi, proizvode  ga i oni koji sebe nazivaju 
zelenima, jer je to neminovno, takav je  život  danas i s tim otpadom treba nešto učiniti, treba 
gospodariti s tim otpadom, a kako  ćemo gospodariti odlučit ćemo  svi zajedno. 
 

JOSIP ANTON RUPNIK : 
  Kada smo govorili o  paljenju otpada nismo rekli da želimo  cementaru zatvoriti.  Mi  
samo  želimo da promijene gorivo. Rekli smo da takav način spaljivanja  otpada  šteti 
ljudskome zdravlju. Komisije, ekipe, institucije, koje rade analize, rade ih za njih, a ne za  
građane Istre. To je velika  razlika. Oni su nekada koristili druga goriva  i mi  tražimo da opet 
koriste druga goriva.  a ne otpad s kojim direktno  štete ljudskom zdravlju, što je u  
suprotnosti s programom da se bavimo turizmom. 
 Kada se govori o golf igralištima mi nismo bili protiv golf igrališta, nego  smo  smatrali 
da  se treba smanji broj  golf igrališta. I drugo,  smatrali smo, ako se grade golf igrališta, da 
se ugrade standardi koje mi tražimo da bi zaštitili Istru. Mi znamo da danas postoje  u svijetu  
golf igrališta  sa takvim projektima, samo je pitanje tko  će to financirati, da li  taj investitor 
stvarno  želi golf igralište  ili  želi na brzinu zaraditi novce. A  kada se govori o dodatku, o 
zaradi u turizmu, interesantno je da ni jedna naša istarska institucija od turističkih kuća nije 
tražila da gradi golf igrališta, a sam gospodin stručnjak za  golf igrališta je priznao da su golf 
igrališta u velikim gubitcima. 
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ANTON PERUŠKO : 
 Obzirom da vodim Skupštinu, da nisam samo fikus, imam i neka prava, pa  ću  reći 
da  istovremeno dok ovdje govorimo o  zabrani alternativnih goriva da mi je Vijeće 
gospodarstvenika Komore, kao predsjedniku  Skupštine, uputilo zahtjev kojim  traži da se 
Prostorni plan Istarske  županije izmijeni u smislu  omogućavanja korištenja  alternativnih 
goriva i spaljivanja otpada. Neki dan je u emisiji Hrvatskog radija gostovao jedan stručnjak iz 
Norveške, koji je iznosio iskustva i rekao ukoliko se primijene sve mjere  što to znači. Ne 
branim , ali sukobi su. Gospodarstvenici  traže jedno, a vi tražite  drugo. Istina je negdje u 
sredini.      
 U Irskoj imaju 71 golf igrališta, u Europi  1.600. Prema tome da li nam treba 23 ili 5 
golf igrališta  to  će struka  reći. 
  

ROMANO  ČERNJUL : 
 Najprije  dva podsjetnika, a onda dva pitanja. 
 Na jednoj od prethodnih sjednica, ne bez  razloga, postavio sam pitanje da se kaže  
kolika je iznosila cestarina po gradovima, općinama, u posljednjih  5 godina, kamo su 
sredstva utrošena i  kakav  će taj priliv sredstava biti u narednih  5 godina ,dok  smo mi tu, i 
kamo  ih mislimo utrošiti.  

Pošto do sada taj odgovor nismo dobili , a danas imamo na dnevnom redu materijal 
koji još više govori kako ne znamo  ni koliki su nam prihodi, ja bih molio da u pisanom obliku  
Služba to obradi, jer imam  velikih razloga da to kažem, jer  kada smo na sjednici  Odbora 
raspravljali o  materijalu koji dolazi  na dnevni red,  rečeno je da čak ni članovi Poglavarstva 
Istarske županije ne dobivaju odgovore, pa ne znamo koliko iznosi   cestarina u Istri, ma da 
je to smiješno, kada su svi  materijalima  kompjuterski obrađeni, kada svaka   naša  stanica  
uredno mjesečno vodi podatke i Cestarija mi  barem te podatke šalje. Moramo na kunu znati 
koliko imamo sredstava. 
 Drugo,  zadnji puta sam dao prijedlog da se vidi da li bi se kod idućeg rebalansa 
Proračuna mogao dio sredstava poreza na motorna vozila, kada nam je  ionako siromašan 
program, o kojem ćemo poslije razgovarati, usmjeriti prema  Proračunu , ne znajući da već  
danas imamo Izmjene i proračuna za  2006. godinu  na dnevnom redu. O tome ćemo poslije 
raspravljati. To se može izvesti, jer  imamo za to prostora, koji se nalazi u slijedećim mojim 
pitanjima. 
 Prvo pitanje, da se konačno utvrdi  koliko iznosi godišnja  cestarina Istarske županije 
na  pola kune po kompjuterima godišnje i da vidimo  kamo se troše ta sredstva. Do sada taj 
podatak šeće, čak  i gospodin Zgrablić, kao ravnatelj, je rekao da  to ne zna, 
 Drugo pitanje : kolika su zaduženja ,  da mi se na to pismeno odgovori, i kolika su 
ostvarenja direktnih namjenskih i nenamjenskih prihoda Istarske županije za koje su direktno 
zaduženi  djelatnici  Upravnih odjela Istarske županije. Kada sam  gledao  Plan prihoda i 
rashoda vidio sam  da nam se tu krije jedno pet cesta.   
 

ANTON PERUŠKO : 
 Vijećnik Romano  Černjul je zatražio da se odgovori dostave pismeno. 
 Gospodin Župan izjavljuje da će pismeno i odgovoriti na postavljena pitanja.  
 Time je procedura zadovoljena. 
 

KLARA GRAHOVAC : 
 Poštovane kolegice i kolege vijećnici ! 
 U  široj društvenoj zajednici  Istre zadnjih je  godina prisutna snažna  želja  za  
osnivanjem samostalnog  sveučilišta. Zakon o osnivanju  Sveučilišta u Puli  prošao je 
saborsku proceduru  i s radošću možemo konstatirati  da ćemo već ove akademske godine  
imati prve upisane studente  na pulskom sveučilištu. 

 Sveučilište u Puli važan je  dio preustroja i razvoja  mreže visokog  školstva  u 
Republici Hrvatskoj.  Sveučilište u Puli  svojom će kvalitetom  nastavnog i znanstvenog rada 
pridonositi raspoznatljivosti istarske sveučilišne zajednice i biti stožer razvoja  hrvatskog 
zapada. 
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Pretpostavljam da se predloženi  novi studijski programi  ne preklapaju s programima 
Sveučilišta u Rijeci  i drugih sveučilišta u Republici Hrvatskoj i  da što bolje odgovaraju tržištu  
rada te povijesnog  i kulturnog višestoljetnog  položaja i razvoja Istre. 

Zanima me da li  će pulsko sveučilište  dobiti na primjer studiji arheologije pri  
Filozofskom fakultetu. 

Na  13. sjednici Županijske skupštine održane 27.03. ove godine župan gospodin 
Ivan Jakovčić  obavijestio nas je da je ove godine  namijenjeno proračunskih sredstava u 
iznosu od  milijun kuna za  potrebe Sveučilišta u Puli.  Zanima me  kojim će se redoslijedom 
trošiti sredstva za potrebe studentskog Campusa, a to je prostor bivše  bolnice  Pule, gdje je 
predviđena lokacija za  neke  članice  Sveučilišta, kao što su Visoka učiteljska  škola, 
Sveučilišna knjižnica, Studentski centar i Rektorat. 

 
IVAN JAKOVČIĆ : 

 Ja isto tako  želim izraziti zadovoljstvo što  je Sabor RH u prvom  čitanju jednoglasno 
prihvatio Zakon o  sveučilištu. Nadam se da će  do ljetne stanke biti drugo čitanje i da ćemo 
zaista  na jesen upisati  sveučilište u Puli.  
 Višegodišnji trud Poglavarstva Istarske  županije, nadležnog  ministarstva, nadam se 
da će uroditi plodom. Znanstvena zajednica u  Puli i u  čitavoj Istri , pa moram reći i drugdje u 
Hrvatskoj,  vrlo je zadovoljna,  mi smo naravno oduševljeni  s tim zakonom, nadam se da će 
zaista Sveučilište u Puli biti, kao što ste vi rekli,  na neki način temelj, ne samo za znanstveni 
razvoj Istre odnosno  zapadnog dijela  Hrvatske.  

Koji će sve studiji biti  ovisit će o mnogim stvarima. Arheologija je sigurno nešto što  je 
interesantno za Istru, za  Istarsku županiju, mogućnosti studenata su nebrojne u Istri, 
zahvaljujući našim arheološkim nalazištima. Potrebe za  arheolozima postoje, ne samo u 
Istri, već i drugdje. Ja moram reći da uz arheologiju imamo  i drugih studija koje bi mogle biti 
vrlo  zanimljive. Postoji Elaborat o osnivanju sveučilišta u Puli koji je predvidio i  širenje  
sveučilišta, nove studije.  

Međutim, smatram  da je  najvažnije da naša  Znanstvena zajednica odgovori  na 
izazov koji znači  Sveučilište u Puli, jer objektivno govoreći  naše Sveučilište će biti jako  ako  
naša Znanstvena zajednica bude  dovoljno jaka. Ona danas  takva kava je može nositi  
osnivanje  Sveučilišta, ali  snažan razvoj Sveučilišta treba i nove kadrove i obuku postojećih 
kadrova. Ja  osobno nisam znanstvenik, međutim mislim da imamo argumenata i da  mogu 
govoriti o tome zato što poznam i  prijatelj sam sa mnogim profesorima , doktorima, 
magistrima, i puno  sam  razgovarao oko kvalitete Sveučilišta u Puli. Nama treba još kadra, 
nama treba postojeći kadar  imati  priliku doučiti nova znanja i  u tom kontekstu onda 
Sveučilište u Puli zaista može biti  ono što se svi nadamo, ali ne sutra.  Ako se  sve to dogodi 
što sam rekao tek će za  3, 5, 7, 10 godina Sveučilište u Puli biti Sveučilište koje će dati 
pečat razvoju Istre.  Neće to biti sutra. Bit će tek za  5, 10 godina, ali to je osnova,  ne  zbog 
sna kojeg je imao Mate Balota – Mijo Mirković, kao  jedan od naših najuglednijih profesora 
uopće rođen u Istri, ne zbog njegovog sna, već  zbog  potrebe koje  danas Istra ima, koje ima 
ovo  gospodarstvo, koje imaju ovi ljudi koji danas žive  u Istri. 

Prema tome arheologija je  samo  jedan od mogućih studija, vrlo interesantan, vrlo  
izazovan, međutim ima  još puno drugi studija koje mogu  bite zanimljive na tom Sveučilištu.  
 

SUZANA BUGARIN : 
 U zadnje vrijeme  potencira  se povećanje poljoprivredne  proizvodnje.  
 Kada potenciramo poljoprivrednu proizvodnju  što nudimo ? 
 Nudimo  zemlju u zakup, koncesiju i  kredite. 
 Ne kažem da je to nebitno, da to nije mnogo, međutim što je sa zagarantiranim 
otkupom, što je sa zagarantiranim cijenama. Da li poljoprivrednim proizvođačima u našoj  
županiji  možemo obećati veću valorizaciju  njihova proizvoda, manju cijenu tog istog 
proizvoda u  trgovini kako bi proizvođači i trgovci i kupci bili u podjednako zadovoljni. Za 
sada je situacija takva  da  u trgovinama ti proizvodi  dostižu za  50, 100, pa čak i više posto 
veće cijene  od nabavne, a proizvođač  snosi najveći dio  troškova i najveći dio rizika. Da  li 
možemo poljoprivrednom proizvođaču zagarantirati otkup, a  uvoz  poljoprivrednih proizvoda  
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staviti pod kontrolu.  Da li se  razmišlja o tome da određene županijske strukture  budu 
barem na neko vrijeme posrednici između proizvođača i  trgovine, posrednici u smislu 
dogovaranja kada su u pitanju cijene kao i ponuda domaćih proizvoda.   
 U našoj  županiji ima također niz inozemnih  trgovačkih  lanaca  koji doduše 
zapošljavaju  naše radnike, našu rasnu snagu, ali potenciraju svoje proizvode. Da li se na to 
može utjecati ? 
 I  da li se  našim proizvođačima može pomoći tako da se domaći proizvodi  
potenciraju, prezentiraju u  našim  turističkim središtima, kako bi postali prepoznatljivi  i na  
stranom tržištu. Kvaliteta  naših proizvoda nije upitna i  trebalo bi od njih napraviti  brand tako 
da  svatko bude  svjestan  da koristi, da konzumira nešto što je proizvedeno upravo tu u Istri i  
što bi u bliskoj budućnosti uvelike pomoglo  izvozu naših proizvoda. 
 

IVAN JAKOVČIĆ : 
 Ukazao bih samo na  jednu malu  grešku  u vašem pitanju, ako se smijem tako  
izraziti, gospođo  vijećnice, a to je jednostavna konstatacija da Istra nije država, da  
Poglavarstvo Istarske županije, nije  vlada jedne države, nego je vlada jedne male  županije 
u  jednoj maloj super centraliziranoj državi.  
 Kada govorimo o  poticajima, o dotacijama, o svemu o onome o  čemu u osnovi 
država razmišlja, naša su sredstva 100 milijuna kuna. Sada ćemo govoriti o Izmjenama i 
dopunama  Proračuna Istarske županije za  2006. godinu. Što možemo  napraviti sa  100 
milijuna kuna ? Asfaltirati sve  ceste u Istri,  riješiti  problem plinofikacije,  otpada,  bolnicu, i 
još dotaciju za  pomidore, za masline. To su sve problemi. Međutim,  neovisno o tome  smo 
kreirali jedan sustav kojim smo,  htjeli mi to ili  ne, htjeli priznati ili ne, pretvorili  Istarsku  
županiju u jedinu  županiju u Hrvatskoj, u kojoj proizvodnja hrane, proizvodnja poljoprivrednih 
proizvoda, zaista efikasno posluje, u  kojoj se  danas proizvodi rajčica, u kojoj se danas 
proizvodi najbolje maslinovo ulje, u kojoj se danas proizvodi  najbolje bijelo i crveno vino,  u 
kojoj danas imamo izvanredne povrtlare, pa i voćare, a pitanje otkupa, pitanje  svih  onih 
elemenata koji se kasnije dešavaju u tom lancu, nije samo pitanje  institucija ili snalažljivost  
na tržištu, nego je zaista pitanje realnog  plasmana, naročito  kada vi govorite o izvozu. Ja 
sam za izvoz  kroz turizam Istre, kroz  goste koji dolaze u Istru, pa makar jeli  rižot, nije 
važno,  dakle kroz takav izvoz , proizvedeno, potrošeno u Istri. Za  mene je to krilatica  i 
politika koju vodimo, kada razgovaramo  sa kolegicama i kolegama koji proizvode  hranu u 
Istri, vino ili druge proizvode, proizvedeno u Istri, po mogućnosti potrošeno u Istri, jer nikada 
jedno vino , oprostite što govorim o vinu, jer  o tome i  najviše znam kada govorimo o 
poljoprivrednim proizvodima, ali  slično je i sa pomidorima, jer znam puno o tome, mogu vam 
i o tome govoriti, slično je i sa drugim proizvodima. Jedna naša boca vina  u Billi u Puli  od  
proizvođača  iz Istre, neću imenovati ni jednoga,  ali  nekog našeg proizvođača u Billi ili u 
Mercatoru  u Puli, je sigurno daleko  veća nego u Mercatoru u  Ljubljani , u  Beču ili negdje 
drugdje. I to je neminovno, to je tako, ne zbog  transportnih troškova, nego zbog  mnogih   
drugih  razloga, kao što znamo.        
 Dakle, brand  istarskog prehrambenog  proizvoda je  postignut. Danas  su svi svjesni  
činjenice da naši  najbolji hrvatski proizvodi  uglavnom dolaze iz Istre. Da bismo promovirali 
to što se u Istri proizvodi  koristimo naš  turizam, koristimo sustav turističkih zajednica . Ja 
sam  bio domaćin  nekoliko  večeri gdje se služio naš proizvod u Beču, Dablinu, u Austriji, 
Njemačkoj, Italiji, Strasburgu, gdje smo prezentirali našu kuhinju, koja je naš najbolji izvozni 
proizvod. Složit ćete se, nadam se, da je upravo naš istarski pijat, najbolji izvoz onoga što se  
na našoj istarskoj zemlji proizvede,  da je to najbolji, najunosniji i najisplativiji put. Naravno,  
neke količine koje se  proizvode, sasvim konkretno, kao što znate, završavaju  u trgovačkim 
lancima. Konzum otkupljuje veliki broj  proizvoda koje naši povrtlari proizvode, naročito u  
Puli, na primjer. Koliko se možemo ubaciti u  taj sustav da budemo interni  posrednik isto 
tako je  ozbiljno pitanje, jer netko koji  će biti  posrednik će  morati nešto zarađivati, što isto  
tako opterećuje cijenu proizvođača. Svi odnosi nisu regulirani i proizvođači  najčešće 
dobivaju najmanje. To je,  nažalost tako, svugdje u svijetu, jer  najčešće upravo posrednici i 
svi oni koji  se bave trgovinom i najviše zarađuju. To  su, nažalost,  činjenice kojima  se 
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susrećemo. Ja bih isto tako bio sklon  tome da proizvođači koji ipak  najviše znoja ulože da i 
najviše  dobiju. 

Međutim, ono  što mogu zaključno reći je da ako imate sugestije kako pojačati ugled i 
brand  i sve ono što mislite  da treba napraviti, da nam te sugestije date. Mi mislimo da je 
napravljeno jako puno do sada na promociji hrane koja  se proizvodi u Istri, međutim nikada 
dovoljno ideja, nikada dovoljno sugestije, dapače ako ih ima ja bih  iz rado volio proučiti,  
pročitati i sugerirati ih onima koji se bave  proizvodnjom  hrane.  
 

FABIO JELIČIĆ : 
U nastavku dajem vam priliku da  nakon vina potrošiti dvije riječi i na pomidore.  
Naime,  čitali ste vjerojatno svi u medijima  napise o mogućem gašenju  tvornice  

Podravke u Umagu. Isto  tako smo pročitali da ste  prošlog tjedna imali sastanak  sa 
radnicima i  proizvođačima rajčica u Umagu,  pa bih vas zamolio, ako nas možete , izvještaji 
su bili  šturi,  izvijestiti o rezultatima  sa tih razgovora i  o tome kako se  županija  namjerava i 
može uključiti u spašavanju  radnih mjesta gašenjem Podravke u Umagu, kao jedan od 
prioriteta koji bi ova politika  trebala provoditi . 
 

IVAN JAKOVČIĆ : 
Stručnjaci kažu  da je  rajčica  iz  Bujištine  jedna  od najboljih rajčica na svijetu, pa 

evo  još jedan argument za ono što je prije izneseno, ali ta ista  rajčica nije subvencionirana 
u Hrvatskoj onako se subvencionira  na primjer u drugim zemljama. «Podravka» ima  
situaciju da joj  se  više isplati uvoziti rajčicu nego  stimulirati domaću proizvodnju. To je 
jedan aspekt koji je možda najmanje važan u ovom  trenutku, jer je  najvažniji aspekt  
zadržavanje radnih mjesta i održavanje tvornice  u Umagu. 
 Ja sam se sastao prije neki dan sa radničkim  vijećem i sindikatom. Razgovarao sam 
sa  njima više od sat  vremena.  Imao sam s njima odličan razgovor. Bili smo suglasni oko  
svega. Reći  ću što smo se  dogovorili. 

 Moram reći  da odbacujem napise o tome da sam potpisivao nekakve tajne 
sporazume, jer očito to nisu bili nikakvi tajni sporazumi. Potpisano je pismo namjere  koje je  
poznato javnosti, i uopće nema se  što skrivati to pismo namjere. Uostalom kao  Župan  
nisam nikada ništa  skrivao niti  potpisivao. Sve što je trebalo  na raspolaganju  je i neka 
javnost piše što god misli o tome. Moram reći da su  Radničko vijeće i Sindikati  u cijelosti 
prihvatili moje argumente koji idu za  slijedećim  ciljem. 
 Prvo,  konsenzus je da  tvornica  «Podravke» , Tvornica povrća, kako je nazivaju  
mora ostati u  najmu. 
 Drugo,  problem je kako  naći  sredstva za izgradnju nove tvornice.  Rečeno je da su 
Grad  Umag i Istarska županija spremni na  suradnju sa «Podravkom» o izgradnji nove  
tvornice u  Umagu, koja bi,  prema  svemu sudeći,  bila na novoj lokaciji u poslovnoj zoni 
Ungarija. Gradonačelnik  Kraljević, koji  je bio cijelo vrijeme tog sastanka sa mnom, izrazio je 
spremnost da Grad Umag odustane od komunalne  naknade, da stavi na  raspolaganje vrlo 
povoljno  zemljište,  možda čak i besplatno , nisam siguran, ali  uglavnom vrlo povoljno , tako 
da «Podravka» ima jedan argument, to je sada pitanje subvencije rajčice. 

 Treće,  moram reći da smo tražili da Vlada RH podrži  naše  prva  dva zaključka. 
Dakle,  da tvornica  ostane u Umagu i drugo da, ja sam izrazio spremnost  u ime Istarske 
županije  da ćemo se i mi uključiti u program proizvodnje rajčice i  prerade rajčice, a u 
proizvodnji već činimo neke napore preko Fonda za razvoj poljoprivrede, jer su neki 
proizvođači već uzimali kredite, kupili kombajne i druge  stvari, dobivaju kao što znate 
sadnice od  Grada Umaga subvencionirane.  

Po trećem  zaključku tražimo  da Vlada podrži prva  dva zaključka.  Vlada je većinski  
vlasnik, u suštini  najutjecajniji   vlasnik  «Podravke», pa  tražimo da  jasno  razmotri ova prva 
dva naša zahtjeva, da  konkretno ministar Čobanković, koji je bio prije neki dan u  Umagu, 
razmotri mogućnost uvođenja subvenciju za  proizvodnju tako visoko kvalitetne rajčice. 

 I drugo, jutros  sam imao telefonski razgovor  sa  potpredsjednikom  Vlade  
Polančecom. Dogovorili smo se da  uskoro posjeti  Istru, koji je nekada baš  u «Podravci» 
radio  na takozvanoj  «crvenoj liniji», proizvodnji  rajčica u  «Podravke». Radio je upravo na 
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tom  poslu, bavio se proizvodnjom rajčica u «Podravci», koja je imala direktan utjecaj na 
proizvodnju  rajčica. U usmenom telefonskom  razgovoru složio se sa mnom  da «Podravka»  
treba zadržati  proizvodnu  rajčica u Umagu, da treba pronaći rješenje  za  novu lokaciju 
tvornice u Umagu, jer sadašnja više nije kvalitetna, naročito zbog problema sa vodom, da ne 
ulazim sada u mnoge  tehnologije, jer zaista nije trenutak, ni vrijeme, ali treba zadržati 
sadašnju lokaciju   na način da se,  konkretno  govoreći, omogući  «Podravci» da  na najbolji 
mogući način unovči postojeću lokaciju i da  s tim novcem ne ode  bilo  gdje, nego da ostane 
u Umagu i izgradi novu tvornicu. Neke procjene govore da je i to bio  jedan od  elemenata 
kada smo   razgovarali sa  «Podravkom» prije nekoliko godina  da se upravo valorizira 
postojeća lokacija na način da se «Podravci « omogući  da dođe do određenog iznosa  
konkretnog novca kako bi  mogla izgraditi novu tvornicu  u Umagu. Procjene govore  da  
nova  tvornica  treba  vrijediti  8 do  10 milijuna  €,  a da postojeća lokacija vrijedi nešto 
manje od toga. Tako barem kažu stručnjaci s kojima smo  razgovarali toga  dana u Umagu.  

Prema tome, uz izraženu spremnost  Grada Umaga   i Istarske županije, ovdje javno 
iznosim  zahtjev «Podravci»  da razmotri sve ove argumente  i da čim prije pristupimo  
osnivanju tvrtke odnosno  izgradnji nove tvornice  u  Umagu uz  podršku Vlade, jer je  
Polančec sasvim konkretno izrazio  želju i podršku da  sudjeluje u tome. Vidjet ćemo vrlo 
brzo da li je to bilo iskreno, jer očekujem da će do kraja  ovoga mjeseca doći u  Umag i da 
ćemo tu prvu  fazu i završiti  uspješno.        
   

FABIO JELČIĆ : 
 Ja sam  dobrim  dijelom znao , iako nisam  znao za  zadnje detalje, naročito  za 
jutarnji razgovor s gospodinom Polančecom u kojem se pravcu to  razvija, pa  ću  iskoristiti  
ovu moju  minutu, nazovimo je replike, da pozovem prisutne i ostale  saborske  zastupnike iz 
vladajuće koalicije u Zagrebu, da se uključe i pomognu, obzirom da  dobar  dio,  kako smo  
čuli, ovisi o  vladinom politici u poljoprivredi , odnosno konkretno o crvenom pomidoru,  
obzirom da je  Vlada  25 postotni, ako se  ne vara, vlasnik  «Podravke», pa vjerojatno  na to  
može utjecati. Neki, između ostalog,  sjede i u ovim klupama, pa na taj  način im prenosim 
želju  građana  Umaga da pomognu da se   riješi problem «Podravke» u Umagu. 
  

TULLIO PERSI : 
 Kada se nešto predlaže, iako neki misle da smo ja i meni slični ovdje samo  radi 
kritiziranja itd., to  treba ozbiljno  shvatiti. Ja podržavam svaki prijedloga ako mislim da je u 
redu. Podržao  sam  prijedlog Programa «Brionske riviere», ali nakon toga  što  je faktotum, 
dakle  čovjek koji je bio predsjednik Upravnog odbora , nadzorni organ, kontrola, financijer 
itd., gospodin  Veljko Ostojić,  alfa  i  omega, izjavio  da «ni jedan m2 zemlje se neće otuđiti». 
Zato sam i pristao da dignem  ruku za predloženi program, ali  sam bio zamolio  da mi se da  
verificirani izvod iz zapisnika  obećanja gospodina Veljka Ostojića «da se neće ni jedan m2 
zemlje prodati», tako da mi  jednog dana ne bi  netko rekao «i ti si digao ruku za  Program 
«Brioni riviera», a pola  zemlje  «Brioni rivijere» su kupili Nijemci itd. Prema tome ja bih vas 
još jednom zamolio da mi verificirani dio  obećanja  gospodina Veljka Ostojića dostavite, na 
primjer, na idućoj sjednici. 
 Hvala. 
 

ANTON PERUŠKO : 
 To je vidljivo  iz  zapisnika sa te sjednice, koja je održana 24.listopada 2005. godine. 
 

IVAN JAKOVČIĆ : 
 Gospodine  Tullio Persi,  ja  želim i svojim autoritetom  potvrditi riječi gospodina 
Veljka Ostojića . Zemljište  na području «Brijunske rivijere» će se  dati, nadam se, u 
koncesiju  ili u  najam. Ne razgovaramo s nikim  o bilo  kakvoj prodaji tog zemljišta , naročito 
ne u ovakvim ogromnim cjelinama o kojima  je riječ, kao što je Muzil, kao što su druge velike 
cjeline. Prema tome prodaja te zemlje  kao cjeline ili u bilo kojoj formi  takvog karaktera  ne 
dolazi u obzir.  
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 U ovom  trenutku  želim reći da smo uskoro spremni ponovno  doći pred Županijsku 
skupštinu sa  novim planovima  «Brijunske rivijere», i zato sam vas gospodine predsjedniče  
zamolio da mi  dozvolite  da kažem nekoliko rečenica, jer smatram da je to zanimljivo , ma 
da ću imati  prekosutra press konferenciju na kojoj  ću djelomično izvijestiti javnost  o tome, 
ali  želim reći, pošto sada imamo Skupštinu, a gospodin vijećnik je postavio  to pitanje, ne 
znajući za to, da je  nakon višemjesečne  rasprave na relaciji «Brijuni rivijera»  d.o.o.  i  
nadležno Ministarstvo, Zavod za prostorno planiranje  u nadležnom  Ministarstvu, definitivno 
došao prijedlog  Ministarstva, koji je izradila grupa  u Zavodu za prostorno planiranje 
Ministarstva okoliša, prostornog planiranja i graditeljstva. Moram reći  da se  u  najvećoj 
mjeri, gotovo u cijelosti, nakon nekoliko mjeseci rada taj program poklapa  s onim što je  
svojedobno prezentirala  tvrtka  «Brijuni  rivijera» d.o.o.  Dakle, ništa se posebno  novoga 
nije dogodilo i  moram reći da ćemo svakako razgovarati o  nekim  malim detaljima koje treba 
izmijeniti , da  ponovno ne izgubimo godinu dana,  smatramo da  smo izgubili otprilike godinu 
dana, ali se s jednim elementom njihova prijedloga ne slažem. Vidjet ćemo kako  ćemo  to 
razriješiti.  Činjenica je da je  nadležno Ministarstvo predložilo nekoliko tisuća ležajeva više 
na «Brijunskoj rivijeri» od onoga što mi predlažemo. Mi smatramo da to nije potrebno , da  su  
kapaciteti koje smo predložili  kao  tvrtka  «Brijuni rivijera»  d.o.o. sasvim dovoljni , gdje i  ja, 
kao član Nadzornog odbora, imam  odgovarajući utjecaj, čak kao zamjenik predsjednika 
Nadzornog odbora. Osobno se ne slažem sa tako  velikim kapacitetima  koje  ne nadležno 
Ministarstvo predložilo. Smatram da nam  nije potrebna  prevelika izgrađenost  i  želim se 
založiti  da  «Brijunska rivijera»  bude izgrađena na način da ima svoju ekonomsku  
isplativost, ali isto tako da bude  čvrsto  zaštićen okoliš. I samo takav jedan  koncept održivog  
razvoja  može jamčiti visoku kvalitetu  na tom području, kvalitetu turizma, kvalitetu i onih koji  
će biti zaposleni na tom  području.  

U osnovi  smatram da je nakon  prijedloga Ministarstva  dogovor vrlo blizu i da ćemo  
pronaći modalitete i mehanizme  dogovora, ipak  želim javno  reći da, kao što je to učinio, 
između ostalog i  dr. Salaj u jednom svom intervjuu nedavno,  prije nego  nas je obavijestio o 
svojim prijedlozima, jedini veliki nesporazum  je u prevelikim kapacitetima koje Ministarstvo 
predlaže, jer mislimo da to nije dobro za taj kraj  i da  trebamo učiniti nešto drugo. 
 Što se tiče samoga Otočja  nadležno Ministarstvo kulture izradilo je  odgovarajući 
program obnove  hotela i ostaloga na   Otočju u vrijednosti otprilike  100 milijuna €, što 
smatram da je definitivno previše. Prihvaćam  100 milijuna €, samo   tko  će ih dati, jer nema  
ih  tko dati. Smatram da trebamo o tom problemu  ozbiljno  razgovarati i  smatram da uložiti  
50- tak milijuna €, koliko smo mi  predvidjeli  u obnovu  sadržaja na Otočju i na obali, je 
sasvim dovoljno u ovom trenutku, ne više,  možda 55, ali nikako 100 milijuna €. Otočje tim 
ulaganjima može postati prvorazredna svjetska destinacija, a priobalje dobiti iznimno korisne  
sadržaje, umjesto napuštenih vojarni koje imamo  u ovom  trenutku na tom području . 
 

TULLIO PERSI : 
 Slažem se sa riječima  gospodina Župana, koji smo  više puta  bili  na istoj liniji, malo 
se svađamo, ali opet smo prijatelji. Međutim, nisam ja  tražio  čitavo to objašnjenje. Iz 
poštovanja prema mom nonu , koji je imao  19-stero djece i nije otuđio ni m2 zemlje, tražim 
da mi se iz zapisnika  službeno dade potvrda riječi  gospodina Valjka  Ostojića, koji je tada 
izjavio  «ni jedan  m2 zemlje se neće otuđiti»! To je on rekao, to sam ja  registrirao. To je 
naravno registrirao i  gospodin  koji ovdje sjedi ( koji  vodi zapisnik) i potvrđeno od gospodina 
Antona Peruška. 
 

ANTON PERUŠKO : 
 Dobit ćete tekst iz  zapisnika sa te sjednice. To imate pravo  tražiti i dostavit ćemo 
vam ga. 
 Po Poslovniku ja bih sada morao / Od početka sjednice do sada utrošeno je  1:12:23 
sati/ zaključiti  točku  - vijećnička pitanja. Ostala su  tri kolege još za postavljanje  vijećničkog 
pitanja. Pitam  vijećnike  da li su zato da  produžimo vrijeme za  vijećnička pitanja, uz molbu 
da budemo zaista  kratki, i ako nema potrebe da ne zadržavamo vrijeme. Jesmo li zato da 
dozvolimo još trojci kolega vijećnika  da postave  vijećnička pitanja.( Glasovi : Jesmo !). 
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MARTIN MATOŠEVIĆ : 

 U ime boraca NOR-a  želim postaviti opet  jedno  pitanje koje sam inače bio 
pokrenuo, da li je moguće da Poglavarstvo  Istarske županije  putem Vlade RH  pokrene 
inicijativu  da se borcima NOR-a osigura besplatna sahrana jednako kao što imaju  borci 
Domovinskog rata. S obzirom da je ograničeno vrijeme mislim da nije potrebno  davati 
ponovno obrazloženje. Samo bih molio ako je moguće da pokrenemo inicijativu, pa da to 
pitanje krene s mrtve točke. 
 

IVAN JAKOVČIĆ : 
 Gospodine Matoševiću, moram reći da se u potpunosti slažem  sa logikom  da svi 
borci koji su sudjelovali u  slobodi  Hrvatske, neovisno u kojem dobu, u kojem vremenu,  da 
imaju jednaka prava. Jedno od tih prava je svakako i ovo što ste vi spomenuli. (Besplatna 
sahrana boraca NORA i Domovinskog rata), ma da je  najtužniji dio jedne boračke priče.  Mi  
smo u više navrata, uz ostalo, govorili o tome na mnogim skupovima i pismeno poručiti Vladi 
RH  koji su zahtjevi  ove  Skupštine. No,  postoje možda i druga  rješenja  koja će koštati nas 
u Istri, ako  već  Vlada ne bude imala  razumijevanja za  to, da naredne godine,  kada  
ocijenimo da to možemo učiniti  zajedno s općinama i gradovima pronađemo sredstva da 
barem jednim dijelom, ako ne u cijelost,  pomognemo obiteljima kada ostanu bez svojih  
najdražih. 
 
 ORIANO BULIĆ : 
 Ja bih imao  također dva pitanja. 
 Prvo pitanje, ustvari uz jednu malu konstataciju,  često znamo govoriti kako  smo  
najbogatija  regija, kako  smo  najrazvijenija regija, kako smo  najbolja  regija, kako smo mi u 
svijetu prvi, još malo  pa  ćemo biti najljepši, najzgodniji,  najjači itd., pa bih molio da mi se  
konkretno odgovori na  nekoliko podataka.  

Prvo  : 
- kolika je stopa  nezaposlenosti u Istri i 
-  koji je to odnos u ostali dio Hrvatske.   
Drugo : 
- koliki  je bruto prihod  po  glavi stanovnika u Istri i 
- koliko je to u odnosu na ostali dio Hrvatske i 
- po mogućnosti bez Tvornice  duhana  Rovinj.   
I jedno pitanje, čisto da znamo, koji odnos imamo  prema ostatku  Hrvatske. 
Naš  Župan doista lijepo priča, lijepo ga je slušati, ali bih ga molio i kao velikog 

vizionara da mi odgovori na još nekoliko pitanja koja se tiču  čisto razvoja Istre.  
/A. Peruško  : Dva pitanja kolega Buliću imate . Postavili ste ih /.  

 Ne, prvo je bilo jedno pitanje, a sada postavljam  drugo pitanje. 
 Drugo pitanje bi bilo : koliki se planira , to mi je jako bitno pitanje, maksimalni 
smještajni kapacitet  postelja u Istri . 
 I drugo, molio bih  Župana da mi  odgovori, samo podatak da kaže, ne treba  to 
obrazlagati, koliko je moguć ukupni konačni planirani prihod u postotku  od turizma u Istri. 
                                       

ANTON PERUŠKO : 
 Za prva dva pitanja imam u  autu  statistički godišnjak pa vam ga mogu dati. Stopa 
nezaposlenosti u Istri  je negdje između  6 i 7  %,  u Hrvatskoj je veća,  17, 18 %. Silvano 
Hrelja i ja  imamo te podataka, pa ih možete dobiti.  
  

IVAN JAKOVČIĆ : 
 Gospodine predsjedniče Skupštine IŽ, ja vam se zahvaljujem  što ste  već počeli 
odgovarati na ovo pitanje. Stopa nezaposlenosti u Istarskoj županiji  najniža je u Hrvatskoj. 
To je statistički podatak. Niža je od bilo koje druge  područne ili regionalne jedinice 
samouprave. Kada govorimo o brutto  društvenom proizvodu ili o prihodu po glavi  
stanovnika vam mogu dati jedan podatak, koji je nešto stariji, je 8.000,00 € od  2004. godine 
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u Istri, u prosijeku  Hrvatske  5.000,00 €. Prema podacima koje imamo to se danas kreće  
iznad 10.000,00 €. Po tom smo pitanju iza Zagreba. Točno, nismo prvi u Hrvatskoj, ali smo 
odmah  iza grada Zagreba. Stopu nezaposlenosti, kao što sam rekao, imamo najnižu, 6,4 % 
na godišnjoj razini.  

Ja sam već izjavio u više  navrata , to  želim i ovom prilikom reći,  učinit ćemo sve  da 
nezaposlenost u Istarskoj županiji  nakon  našeg mandata bude ispod  5 %. Mislim da to 
možemo učiniti .Kada bi bilo  manje  administrativnih  zavrzlama, pa  čak i oko  golf igrališta, 
da ih  ponovim, i oko drugih   teza i tema, siguran sam da bismo nezaposlenost smanjili 
ispod  5 % do 2009. godine. Izgradit će se novi pogoni,  na primjer u Labinu, gdje je 
gospodin Tullio Demetlika bio  Gradonačelnik ili Branko  Ružić u  Potpićnu, izgradnja TDR u 
Kanfanau, pomoći  će novom zapošljavanju. Bilo je velikih razgovora  da li napraviti  novu 
tvornicu u Kanfanaru . Očekujemo velika  ulaganja u turizam, u  postojećim objektima, u 
izgradnji novih objekata, što će nam omogućiti  da nezaposlenost  padne ispod  5 %.  

Međutim, treba govoriti i o slijedećim stvarima.  
U Istru se dolazi  živjeti, u Istru se ide za poslom, trbuhom  za trbuhom, jer u drugim 

dijelovima  Hrvatske nema posla ili ga ima puno  manje. Ljudi dolaze u Istru živjeti da bi 
pronalazili posao i s time se moramo suočiti. Ako se taj  trend pokaže takvim trebamo se 
znati nositi s time. Radio sam za sebe jednu analizu osoba koje  su na Zavodu za  
zapošljavanje.  Mogu  reći da ima  onih koji teško mogu doći  do posla, jer su stariji, srednjih 
godina, ali ima i onih  koji mogu lakše doći do posla, a zašto su na  Zavodu za zapošljavanje 
moglo bi se isto tako postaviti pitanje.  

Što se tiče  turističkih  kapaciteta, danas imamo oko  230.000 kapaciteta, što u  
čvrstim objektima što u kampovima. Maksimalno predviđeni kapaciteti u Prostornom planu 
Istarske županije  su  280.000.  

U Umagu je srušena  cementara pa se sada moramo dogovoriti da li  ćemo 
izgubljena radna mjesta nadoknaditi izgradnjom turističkih kapaciteta ili  nećemo. Valjda će  
svatko razuman reći da hoćemo. Jednu proizvodnju koja je  činila  daleko veću poluciju 
okoliša nego  turizam, koji donosi  multiplikativne efekte, pretvorili smo u  moguću turističku 
destinaciju. Trebat će možda izmijeniti Prostorni plan Istarske županije i predvidjeti umjesto 
cementare u tom dijelu  turističke kapacitete. I  želim zaista vidjeti da li  netko neće nešto 
tako podržati, jer bi to zaista bio apsurd. Moramo imati  hrabrosti i jamčiti gospodarstvu neke 
stvari. Napraviti  analizu gospodarstva bez  TDR-a je isto kao da napravite analizu  Zagreba 
bez INE, HEP-a, Plive, Atlante bez coca cole, International papers-a. Ostat će tamo ostali svi  
bez kruha. Govorim o  jednom svjetskom primjeru, da bih podcrtao upravo  tu jednu tezu koja 
je neodrživa . Danas u Istri mamo  3 industrijska giganta : «Uljanik», TDR i Cimos. 

 Govorite o vizijama. Svjestan sam činjenice da «Uljanika», TDR, zbog velikih  
perturbacija  na svjetskom tržištu, je nešto  s čime ćemo se morati  zbog  smanjenja 
potrošnje cigareta i svega onoga što  se zbiva u tom dijelu, kada govorimo  o  upozorenju  
potrošača,  o  čemu  treba razmišljati u ovoj  županiji, ali vjerojatno ne nešto što  će biti  dio  
naših zadataka, jer ćemo  vjerojatno doživjeti  da će «Uljanik»  biti snažno konkurentan i da 
će TDR isto tako biti  dovoljno konkurentan, ma da je danas  najprofitabilnija  tvrtka i  donosi  
najveći prihod, ali daleko  najveći prihod državnom proračunu, a ne, nažalost,  županijskom 
proračunu, Gradu Rovinju da. 

Na  kraju bih  htio  reći  da su naši ekonomski pokazatelji pozitivni, da su trendovi   
pozitivni u nekim segmentima  gospodarstva ili  su  čak jako pozitivni, i da to ovo  
Poglavarstvo namjera podržati iskrenim  partnerskim odnosom i sa privatnim 
gospodarstvom, jer vjerujemo da jedino na taj  način  možemo omogućiti punu zaposlenost u 
Istri  i  stvoriti nova  tržišta, otvoriti nova  radna mjesta. 

 Turizam će biti predmet jedne naše posebne analize. Tu obavezu je preuzela IDA - 
Istarska razvojna agencija. Napravit  ćemo  segmentaciju gospodarskih grana. Sada imamo  
grube pokazatelje, pa sam zatražio da dobijemo konkretne i vrlo precizne pokazatelje. To  će 
kao  materijal doći  na Skupštinu. Iz tih materijala  će se točno vidjeti  koliko imamo prihoda 
od industrije, od pojedinih grana industrije, koliko imamo prihoda od turizma, ugostiteljstva i 
koliko imamo prihoda  od poljoprivrede. Dakle,  to ćemo  posebno segmentirati  prema  broju 
zaposlenih, prema profitu, prema prihodu i prema  svim  pokazateljima kojima ćemo utvrditi 
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od  čega zaista građani u Istri  žive. Sada znamo od oka , zapravo  sasvim precizno koji su 
odnosi, međutim  za to je potrebna jedna  drukčija analiza za razliku od  standardne analize 
koja se  inače  radi u Gospodarskoj komori  ili statističke analize, koje rade  tvrtke koje se 
bave statistikom, Ured za statistiku, na primjer. 

Možete očekivati da ćete imati  jednu  intersegmentarnu analizu  do kraja ove godine. 
Vjerojatno  će nam je financirati,  tako da  nećemo morati sami davati novac za njenu izradu. 
Na kraju ćemo imati jednu vrlo kvalitetnu  analizu i precizno znati  krvotok našeg 
gospodarstva. 
 

ORIANO BULIĆ : 
 Smatram da je porazan podatak da ćemo imati  1,5 turističkih postelja po glavi 
stanovnika. Mislim da je to neodrživo. Niti jedna država, niti  jedna regija u svijetu nema  1,5 
postelja  po glavni  stanovnika. Mislim da je  to pretjerano, ali  drago mi je bilo  čuti da se 
toliki kapaciteti planiraju.  
 Jedna mala  otočna pokrajina, koja ima 250.000  stanovnika, kao i Istra otprilike, ima  
bruto prihod po  glavi stanovnika među najvećim u  Europi , ima ukupno 8.000 turističkih 
postelja. Država koja u svijetu ima  najviše turizma sudjeluje u bruto prihodu po   glavi 
stanovnika  sa 12 % . Gospodine Župane, smatram da su ti naši planovi  pretjerani i da ne 
idu u  prilog održivog  razvoja Istre.  
 

VLADIMIR GAŠPARINI :    
 Ja imam jedno pitanje i jedan prijedlog. 

Na prošloj  sjednici Skupštine Istarske županije  tražio sam jedan  podatak od 
gospodina Župana, koji je rekao  da  će me pismeno izvijestiti, međutim toga pisma nisam 
dobio još do dan danas. Riječ o financiranju izgradnje odnosno o dovršetku  izgradnje ili  
kako ćemo je  nazvati Zvjezdarnice u Višnjanu. Nešto sam bio načuo  da je potpisan ugovor  
na nekih  60.000,00 kuna, ma da smo mi kao vijećnici  glasali  da u Proračunu bude  
200.000,00 kuna, pa me interesira kada mislite mi pismeno odgovoriti na to pitanje. 

Prijedlog bi se odnosio  na plan izgradnje  ili  plan održavanja  županijskih cesta. 
Govorim o cesti Poreč -  Pazin odnosno  Poreč do Baderne, ajde recimo,. Znamo da je na 
tom potezu  te županijske  ceste ima dosta mjesta iz kojih  djeca, govorim o djeci,  pretežno 
o djeci, osmoškolcima, koji idu u  školu  Poreč. Na tom dijelu ceste ima  otprilike  jedno, 
napamet ću sada  reći, da budem iskren nisam ih  brojao, jedno  dvadesetak mjesta za 
prelazak pješaka preko  kolnika, skraćeno, one zebre ili pješački prijelazi. Međutim, dok je 
dan pješački prijelaz se vidi,  a kada nastupi noć, pogotovu  u zimsko  razdoblje, onda se ti 
pješački prijelazi ne vide, djeca izlaze iz autobusa, čekaju za prelazak preko ceste  i može se 
desiti, pošto je cesta dosta otvorena, vozi se i brzo,  ma da je ograničenje  do  60 kilometar 
na sat,  pa bi bilo potrebno, a moji je prijedlog da se ti pješački prijelazi obilježe vertikalnom 
signalizacijom odnosno  ako je moguće postaviti neku  rasvjetu da se oni bolje vide ili 
vertikalna signalizacija u smislu svjetleće oznake da  je tu pješački prijelaz. 
 

IVAN JAKOVČIĆ : 
 Evo, poštovani gospodine vijećniče Gašparini, odgovor je ovdje, da ne mislite  da 
neće biti odgovora, ali kako je zbog  javnosti  potrebno pročitati  ću odgovor, vjerujem  da je 
ipak u redu  da znate što piše  u odgovoru i da javnost to zna. 
 U poziciji  4.5.7. Zvjezdarnica Višnjan  u Proračunu Istarske županije predviđeno je 
200.000,00 kuna. Taj iznos smo  rasporedili  na najlogičniji mogući način. Ugovor smo 
potpisali s Općinom  Višnjan za pomoć u izgradnji Zvjezdarnice  u  Višnjanu  na iznosu od 
70.000,00 kuna, a za redovnu djelatnost  Astronomskog društva  Višnjan  dali smo iznos od  
130.000,00 kuna . Iz ovoga je  potpuno jasno  da su  sredstva dobro upotrijebljena, da su 
dana u prave ruke  osoba  koje s  jedne strane  vode Astronomsko  društvo i  time će svoju 
aktivnost moći dalje  potvrđivati, oni su zaista poznati kao jedno  ozbiljno i jako dobro  
astronomsko  društvo, sigurno  najbolje koje danas imamo u Istri. 
 Evo, ja  ću vam uručiti pisani odgovor. 
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A što se tiče  vašeg drugog  prijedloga , mislim da je dobro da o tome govorimo kod 
slijedeće točke dnevnog reda. Jedna od inicijativa  sigurnosti prometa  u Istri je prihvaćena 
koju smo  dali, a to je, kao što znate mjerač  brzine  na Ipsilonu. Vidjeli ste da je ta naša 
inicijativa prihvaćena. Nadam se da će na  Ipsilonu biti  manje nesreća. U zadnje vrijeme ih 
gotovo i nema. Neki kažu  da su ti mjerači  brzine pripomogli. U ovom  slučaju  postoji 
sigurno jedno kvalitetno rješenje  da  se u  boju kojom se  maže asfalt i rade linije ugrade 
svjetlucavi elementi koji zaista  i noću pokazuju  dobro  svaki  element ceste. To je nešto što 
molim da  predložite , ako se slažete s tom idejom, i da tražimo da to bude dio kvalitete i 
standarda cestogradnje da su naprosto ugrađeni ti svjetlucavi elementi boje  kojima se 
premazuje  cesta kada  se označava  ivičnjak ili kada se označava pješački prijelaz.     
 

VLADIMIR GAŠPARINI : 
 Gospodine Župane, kada sam govorio o  označavanju  ceste, nisam govorio o 
označavanju  pješačkog prijelaza kao horizontalne signalizacije već o vertikalnoj signalizaciji 
da se bolje vide  ljude odnosno djeca koja  čekaju autobus i  koja izlaze iz autobusa prilikom 
prelaska preko ceste. Znači,  da bude  vertikalna signalizacija, da cesta bude točno 
osvijetljena, da se vidi tko prelazi , jer zimi, noću, znate kakva su dica. Pješački prijelaz  se 
vidi po danu, ali  po noći djeca se ne vide sa strane. 
 

ANTON PERUŠKO : 
 Time smo iscrpili točku dnevnog reda  - Vijećnička pitanja, prijedlozi i informacije. 
 Prije prelaska   na iduću točku dnevnog reda samo nekoliko obavijesti. 

Prema članku 98. Poslovnika na postavljeno pitanje onaj kome je upućeno ima  rok  
za odgovor najkasnije od  30 dana. Prošla  sjednica je bila  15. svibnja, danas je  12. lipanj, 
prema tome odgovor je stigao po Poslovniku u predviđenom  vremenu. 

Otprilike vijećnička pitanja, sa pitanjem, dogovorom, zadovoljstvom, nezadovoljstvom, 
traju  oko  desetak minuta. Do 15.07. najavljujem još jednu sjednicu Skupštine  Istarske 
županije. Nadam se da će na njoj biti u prvom čitanju novi Poslovnik. Uvjeravam vas da 
moramo  vijećnička pitanja svesti na najviše  6 minuta, jer zaista postajemo neefikasni, 
gubimo  vrijeme, desetak minuta. Ukoliko  prihvatimo novi Poslovnik, nadam se da hoćemo,  
to  će vrijeme u pravilu biti svedeno na  6 minuta, manje da, više  ne,  sveukupno:  pitanje, 
odgovor, zadovoljstvo, nezadovoljstvo. 

  
AD – 3 

c) Prijedlog  Izmjena i dopuna Proračuna Istarske županije za  2006. godinu, 
d) Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o izvršavanju  Proračuna Istarske županije 

za  2006. godinu, 
 
Prijedlog akta vijećnici su primili poštom. 
Raspravu je održao matični Odbor za gospodarstvo, financije i proračun. 
Uvodno obrazloženje za ovu točku dnevnog reda  dala je  gospođa SILVANA 

KOSTEŠIĆ , pročelnik Upravnog odjela za proračun i financije  Istarske županije, koja  na 
kraju konstatira  da je zbog izvršene promjene upravnih tijela Istarske županije, a temeljem 
zakonske regulative proračuna, bilo  nužno pripremiti prijedlog Izmjena i dopuna Proračuna 
Istarske županije za 2006.g. u predloženom obliku. 
 Budući je takav oblik neprikladan za izvršavanje proračuna, a osobito zbog daljnjih 
usporedbi i analiza proračuna u budućim razdobljima, nužno je donijeti Odluku Skupštine 
Istarske županije kojom se ovlašćuje Upravni odjel za proračun i financije za izradu 
pročišćenog teksta Izmjena i dopuna Proračuna Istarske županije koji će predstavljati novi 
Proračun Istarske županije za 2006. godinu.  
 U Odluci o izvršenju Proračuna pojedini troškovi stavljaju se pod jači nadzor 
Upravnog odjela za proračun i financije i to: 
7304  - sitni inventar i auto gume 
7306 - tekuće i investicijsko održavanje 
73081  – zakup i najam – vozila 
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73082  – zakup i najam – prostora 
7310  – intelektualne usluge 
7311  – grafičke usluge 
7312  – premije osiguranja 
 
 Izvješće Odbora za  gospodarstvo, financije i proračun, podnio je FABIO JELIČIĆ, 
predsjednik Odbora, koji je istako da je Odbor  donio  slijedeći  ZAKLJUČAK : 
 

1. Podržava se prijedlog Izmjena  i dopuna Proračuna Istarske županije za  2006. 
godinu, te se predlaže Županijskoj skupštini Istarske županije  da isti prihvati u 
predloženom tekstu. 

2. Podržava se Prijedlog Odluke o  izmjeni Odluke o izvršavanju Proračuna Istarske 
županije za  2006. godinu , te se predlaže Županijskoj skupštini  Istarske županije da 
istu prihvati u predloženom tekstu. 

3. Podržava se  proces plinofikacije Istarske županije, te se u cilju  ubrzanja i pomoći  
članova Odbora  u realizaciji istog , predlaže priprema detaljne informacije o  
poslovanju  trgovačkog društva  «Plinara» d.o.o. Pula i  procesu  plinofikacije u cjelini. 

 
U  raspravi su sudjelovali : PETAR RADETIĆ , u ime Kluba vijećnika  SDP-ea, 

ROMANO ČERNJUL, u ime  Kluba vijećnika  HSU-a, ORIANO BULIĆ, u ime Kluba 
vijećnika IDF-a,  TEDI  CHIAVALON, ispravak netočnog navoda Oriana Bulića, 
SANDRO JURMAN, u ime Kluba vijećnika koalicija  HNS, HSLS, ZELENI , TEDI 
CHIAVALON, u ime Kluba vijećnika  IDS-a, BORIS  VAREŠKO, ispravak krivog navoda 
Tedi Chiavalona, ANTON PERUŠKO, naglašava da je rasprava Borisa Vareška više  
replika, nego ispravak krivog navoda, ORIANO BULIĆ, replika na izlaganje  T. 
Chiavalona, TEDI CHIAVALON, replika  na izlaganje Oriana Bulića. 

U pojedinačnoj  raspravi sudjelovali su :ORIANO BULIĆ, TEDI CHIAVALON , 
replika  na izlaganje  vijećnika Oriana Bulića, ORIANO BULIĆ, odgovor  na repliku  
vijećnika Tedi Chiavalona, JOSIP ANTON RUPNIK , koji je podnio  slijedeći 
 

1. Amandman na proračun Upravnog odjela poljoprivrede, šumarstva, lovstva, 
ribolova i vodnog gospodarstva 

U prijedlogu  rebalansa proračuna za  2006. godinu , predlažemo slijedeće 
amandmane: 

1. Da se u odjeljku pod  nazivom bio-hrana briše navedeni  naziv i da se 
uskladi s Zakonskom odredbom, a to je  eko-hrana. 

2. Tražimo  da navedeni odjeljak  definira kome je to namijenjeno , jer 
kako je  svima poznato,  da natječaj nije bio  raspisan. Predlažemo , 
da se planirani iznos  na  odjeljku  3811 od  120.000,00 kuna poveća 
na 240.000,00 kuna i ravnopravno  podijeli  na  obije dvije  udruge. 
Sredstva bi trebala se preraspodijeliti  s odjeljka  3631 Tekuća pomoć 
Fondu za razvoj  poljoprivrede. Za toliki iznos  bi se taj  odjeljak 
umanjio. 

3.  Predlažemo da se odjeljak  3811 tekuće donacije za  sadnice 
preformulira i sredstva preraspodjele. Predlažemo ugradnju  novog 
odjeljka 3811 s nazivom  «eko sadnice i sjeme» i za to  namijeni iznos 
od  100.000,00 kuna za  2006. godinu- Isto tako predlažemo , da i 
ostale sadnice steknu pravo na donaciju , a ne samo uvozne. Kroz  
čitav materijal se povlači  autohtonost i samo  kod  sadnica se to 
pravilo  ne poštuje što je veoma upitno zašto se  to čini, jer sve se 
može proizvesti u zemlji. 

4. Tražimo i predlažemo , da se u odjeljku  3811 «ekološke poljoprivrede 
i eko – agroturizam» ugradi  i kontrola i certificiranje ekoloških 
proizvoda i obiteljskih domaćinstava, kao i dorada i prerada ekoloških  
proizvoda. Planirani iznos od  150.000,00 kuna  vi trebalo uvećati na 
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300.000,00 kuna. Taj odjeljak  3811 bi se povećao  za  150.000,00 
kuna  i to  preraspodjelom  sredstava od odjeljka 3631 Tekuća pomoć 
Fondu za  razvoj poljoprivrede. 

5. Potrebno ugraditi novi odjeljak za financiranje  eko zadruga bilo to 
ribarske ili poljoprivredne. Predlažemo, da iza stavi  veletržnica se 
dogradi nova stavka  pod nazivom  Aktivnosti oko formiranja eko 
zadruga. Za tu stavku predlažemo  iznos od  100.000,00 kuna- Novi  
odjeljak bi trebao nositi  broj 3432 i sredstva bi se  osigurala s 
preraspodjelom iz  pozicije odjeljka 3631 od Fonda za  razvoj 
poljoprivrede. 

Sredstva za  amandmane u ovom Upravnom odjelu mogu se  jednostavno  realizirati 
kroz  preraspodjelu  u samom  Upravnom odjelu.  

                                                                                                                                                                 
Zatim  su u raspravi sudjelovali : VLADIMIR GAŠPARINI, IVAN JAKOVČIĆ, 

odgovori na postavljena pitanja  
Župan IVAN JAKOVČIĆ, u ime Poglavarstva prihvatio je amandman  gospodina 

Josip Antona  Rupnika samo u točci  1. da se   u odjeljku pod nazivom  «bio hrana» briše  
navedeni naziv i da se uskladi sa  zakonskom odredbom «eko hrana»,  dok ostalo 
amandmane ne  prihvaća. 
 Vijećnik ORIANO  BULIĆ  traži  kraću pauzu u ime Kluba vijećnika  IDF-a radi 
dogovora o načinu  glasanja  za ovu točku dnevnoga reda. 
 Predsjednik ANTON PERUŠKO određuje  pauzu  od  5 minuta  na traženje Kluba 
vijećnika IDF-a. 
  
 / PAUZA OD 19,48 DO  19,50  
  

U nastavku ORIANO BULIĆ, u ime Kluba vijećnika IDF-a, izvijestio je  Skupštinu  
da će Klub vijećnika IDF-a glasati  za predložene  Izmjene i dopune proračuna Istarske 
županije radi projekta plinofikacije  Istre sa Plinarom Pula d.o.o. 

Zatim  predsjednik ANTON PERUŠKO  naglašava  da je župan Ivan Jakovčić 
prihvatio u ime Poglavarstva Istarske županije  da se u  amandmanu  Josipa  Antona  
Rupnika u točki  1  briše naziv  «bio - hrana» i  uvodi  naziv «eko -hrana», koji postaje 
sastavni dio  Proračuna, dok ostale amandmane ne prihvaća. 

Pošto  vijećnik  JOSIP ANTON RUPNIK  traži  glasanje o ostalim točkama 
podnesenog amandmana, predsjednik ANTON PEUŠKO,  stavlja preloženi tekst nastavka  
amandmana na  glasanje, te nakon  glasanja konstatira  da  prijedlog nije dobio potreban  
broj glasova, pa nije usvojen. 
 Potom predsjednik  ANTON PERUŠKO zaključuje raspravu i daje na  glasanje pod a) 
Prijedlog  izmjena i dopuna Proračuna Istarske županije za  2006. godinu kako  ga je  
Poglavarstvo predložio, te nakon glasanja utvrđuje da je Skupština sa 29 glasova «ZA», bez 
glasova «PROTIV» i  1 »SUZDRŽANIM»  glasom ,  usvojila pod 
 a)  
     

I Z M J E N E  I  D O P U N E 
                             Proračuna Istarske županije za  2006. godinu 

 
Zatim stavlja na glasanje pod b) Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o izvršavanju  

Proračuna Istarske županije za  2006. godinu, te nakon  glasanja utvrđuje da je Skupština sa 
29 glasova «ZA», bez glasova «PROTIV» i  1»SUZDRŽANIM»  glasom ,  donijela pod 
 b)  
    O D L U K U 
O izmjeni Odluke o izvršavanju  Proračuna Istarske županije za  2006. godinu 

 
I zatim daje na glasanje Odluku (tehničkog karaktera), koja glasi : 
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1 «Ovlašćuje se Upravni odjel za proračun i financije  Istarske županije da u 
skladu  sa  Izmjenama i dopunama Proračuna Istarske županije za  2006. 
godinu radi boljeg preglednosti u izvršavanju  Proračuna Istarske županije 
izradi pročišćeni tekst  Izmjena i dopuna koji  će predstavljati Proračun 
Istarske županije za  2006. godinu. 

2. Naziv novog dokumenta glasit će : Proračun Istarske županije za  2006. 
godinu, pročišćeni tekst. 
 Primjena dokumenata iz točke  2. ove Odluke  glede preknjiženja stavki 
 te izvršavanja Proračuna za  2006. godinu započinje danom objave 
 pročišćenog  teksta Proračuna u  «Službenim novinama Istarske županije. 

3. Upravni odjel  za proračun i financije  obvezuje  se Proračun Istarske županije 
za  2006. godinu , pročišćeni tekst, nakon  Izmjena i dopuna Proračuna 
Istarske županije za 2006. godinu izraditi  odmah kao i dostaviti dokument  
predsjedniku  izvršnog i predstavničkog tijela Istarske županije  na daljnju  
uporabu. 

4. Ova Odluka  stupa na snagu danom objave u «Službenim novinama  Istarske 
županije». 

  Nakon glasanja utvrđuje da je  Skupština  sa  30  glasova «ZA», bez  glasova  
«PROTIV» i  bez  «SUZDRŽANIH»  glasova, usvojila predlože (tehničku) Odluku kako ju je  
pročitao.  

 
AD – 4  PRIJEDLOG PROGRAMA RADA  UPRAVNOG ODJELA  ZA 
             ODRŽIVI  RAZVOJ  ZA 2006. GODINU  

 
 Prijedlog akt vijećnici su dobili poštom. 

Raspravu su održali Odbor za  prostorno uređenje, graditeljstvo i zaštitu  okoliša i 
Odbor za  gospodarstvo, financije i proračun . 

 Pošto se  nitko nije javio za riječ predsjednik ANTON PERUŠKO zaključuje raspravu i 
daje na glasanje ZAKLJUČAK o prihvaćanju  Program rada Upravnog odjela za održivi  
razvoj Istarske županije za  2006. godinu u tekstu kako su ga vijećnici primili, te nakon 
glasanja utvrđuje da je  Skupština sa 28 glasova «ZA», bez glasova «PROTIV» i  bez 
»SUZDRŽANIH»  glasova,  usvojila 
   
     ZAKLJUČAK 
 
o prihvaćanju  Program rada Upravnog odjela za održivi  razvoj Istarske županije 
za  2006. godinu 
 
AD – 5 PRIJEDLOG ODLUKE O PRISTUPANJU ISTARSKE ŽUPANIJE 
            JADRANSKOJ EUROREGIJI 
 

Predsjednik  ANTON PERUŠKO  naglašava da vijećnici uz poziv za sjednicu nisu  
dobili materijale koje je naknadno usvojilo Poglavarstvo i uputilo ih u  skupštinsku proceduru, 
pa su ih neki vijećnici primili elektronskom poštom, a neki na  vijećničke  klupe. 

Dodatno obrazloženje za ovu točku dnevnoga  reda dao je župan IVAN JAKOVČIĆ. 
 Raspravu je održao matični Odbor za  međužupanijsku i međuregionalnu  suradnju 
Istarske županije, u ime kojeg je  Izvješće podnijela MICHELA BLAGONIĆ, predsjednik 
Odbora. 
 Odbor za  međužupanijsku i međuregionalnu  suradnju Istarske županije održao je 
svoju sjednicu 9. lipnja  2006. godine  s jednom točkom dnevnog reda  – Prijedlog  Odluke o 
pristupanju Istarske županije Jadranskoj  euroregiji. Nakon danog obrazloženja i  rasprave 
Odbor jednoglasno donosi slijedeći ZAKLJUČAK  : 
 1. Podržava se Prijedlog  Odluke o pristupanju Istarske županije Jadranskoj euregiji, 
te se predlaže Županijskoj skupštini  Istarske županije da istu usvoji u predloženom tekstu. 
 U  raspravi su sudjelovali : SILVANO HRELJA , u ime Kluba vijećnika HSU-a, 
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ORIANO BULIĆ , u ime Kluba vijećnika IDF-a, u pojedinačnoj  raspravi u trajanju od  5 
minuta : ORIANO BULIĆ , FABIO JELIČIĆ , IVAN JAKOVČIĆ , odgovori na postavljena 
pitanja. 

Predsjednik ANTON PERUŠKO , zaključuje  raspravu i daje na glasanje Prijedlog  
Odluke o pristupanju Istarske županije Jadranskoj  euroregiji u tekstu kako su ga vijećnici  
primili, te nakon glasanja utvrđuje da je Skupština sa 25 glasova  «ZA», bez glasova 
«PROTIV» i  bez «SUZDRŽANIH»  glasova, donijela 
 
     O D L U K U 
 

          o pristupanju  Istarske županije  Jadranskoj  euroregiji 
 

AD –  6  PRIJEDLOG RJEŠENJA O OSNIVANJU KOMISIJE  ZA 
               PROVEDBU  JAVNOG NATJEČAJA  ZA DAVANJE  U ZAKUP 
              ZAJEDNIČKIH LOVIŠTA NA PODRUČJU  ISTARSKE ŽUPANIJE 

 
Prijedlog akta vijećnici su  primili uz poziv  za sjednicu. 
Uvodno obrazloženje za ovu i narednu točku dnevnog reda dao je  MILAN 

ANTOLOVIĆ, pročelnik Upravnog odjela za  poljoprivredu, šumarstvo, lovstvo, ribarstvo i 
vodoprivredu Istarske županije. 

Pošto se nitko nije javio za  raspravu predsjednik  ANTON PERUŠKO, zaključuje 
raspravu i daje na glasanje Rješenje o osnivanju   Komisije za provedbu  javnog  natječaja 
za davanje u  zakup zajedničkih  lovišta na području Istarske županije, te nakon glasanja  
utvrđuje da je  Skupština sa 28 glasova «ZA», bez glasova «PROTIV» i bez 
»SUZDRŽANIH»  glasova,  donijela  

   
     R J E Š E N J E 
 

o osnivanju   Komisije za provedbu  javnog  natječaja za davanje u   zakup zajedničkih  
lovišta na području Istarske županije 
(U Komisiju  su izabrani : 

1. Vesna Ivančić – predsjednik, Dinka Trinajstića 4, Pazin 
2. Davor Peruško – član, Pješćana uvala 8/6, Pula 
3. Miran Gortan – član, Joakima Rakovca 8, Labin 
4. Franko Udovičić – član,  Rovinjsko selo  bb, Rovinj 
5. Dean Blažina – član, Drenje  23, Labin 

  
AD – 7 PRIJEDLOG ODLUKE O UTVĐIVANJU  POSTUPKA I UVJETA 
            JAVNOG NATJEČAJA  ZA DAVANJE U ZAKUP  ZAJEDNIČKIH 
            LOVIŠTA  NA PODRUČJU ISTARSKE ŽUPANIJE 
 

Uvodno obrazloženje za ovu točku dnevnog reda dao je MILAN ANTOLOVIĆ, 
pročelnik Upravnog odjela za  poljoprivredu, šumarstvo, lovstvo, ribarstvo i vodoprivredu 
Istarske županije u sklopu prethodne točke dnevnoga  reda. 

U  raspravi  su sudjelovali : SUZANA BUGARIN, u ime Kluba vijećnika  HSU-a, koja 
je zamolila predlagatelja  Odluke da  objasni u članku  2. stav 3 u kojem stoji : 

»Ukoliko lovačka  udruga iskoristi pravo prvozakupa i prihvati  najvišu  izlicitiranu 
lovozakupninu za  lovište koje je predmet javnog usmenog  nadmetanja ponuditelj koji je 
sudjelovao u  javnom usmenom  nadmetanju gubi  pravo na  povrat jamčevine, a ponuda  
lovačke udruge smatrat će se  najpovoljnijom  ponudom uz uvjet  da na  žiro – račun  
Istarske  županije prije zaključenja  nadmetanja uplati  50 % izlicitirane cijene umanjene za 
iznos  uplaćene jamčevine». 
 Odgovor na postavljeno pitanje dao je MILAN ANTOLOVIĆ , te u  raspravi  
sudjeluju ORIANO BULIĆ, IVAN JAKOVČIĆ, odgovor na  postavljeno pitanje, ORIANO 
BULIĆ. 
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 Predsjednik ANTON PERUŠKO , zaključuje raspravu i daje na glasanje Prijedlog 
Odluke o  utvrđivanju postupka i uvjeta javnog  natječaja  za davanje u  zakup zajedničkih 
lovišta  na području Istarske županije, te nakon  glasanja  utvrđuje da je Skupština sa 27 
glasova «ZA», bez glasova «PROTIV» i bez »SUZDRŽANIH»  glasova,  donijela  

   
    O D L U K U 
 

o utvrđivanju  postupka i uvjeta  javnog natječaja za davanje u zakup zajedničkih  lovišta na 
području  Istarske županije 

 
AD – 8  PRIJEDLOG ZAKLJUČKA O DAVANJU  SUGLASNOSTI NA ODLUKU 
             ŠKOLSKOG ODBORA OŠ «RIVERELA» NOVIGRAD O DAROVANJU 
             K.Č. Br. 2431 K.O. NOVIGRAD 
 
 Prijedlog akta vijećnici su dobili  poštom.  

Pošto se nitko  nije javio za  raspravu predsjednik  ANTON PERUŠKO, zaključuje 
raspravu i daje na glasanje  Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti na Odluku  Školskog  
odbora  OŠ «Rivarela»   Novigrad o darovanju  k.č. br. 2431 k.o. Novigrad, te nakon 
rasprave utvrđuje  da je Skupština  sa 27 glasova «ZA», bez glasova «PROTIV» i bez 
«SUZDRŽANIH»  glasova, donijela  

 
    Z A K L J U Č A K 
 

o davanju suglasnosti na Odluku  Školskog  odbora  OŠ «Rivarela»   Novigrad o darovanju  
k.č. br. 2431 k.o. Novigrad. 

 
Skupština  Istarske županije daje suglasnost na Odluku  školskog odbora OŠ 

«Rivarela Novigrad, klasa i urbroj  gornji, kojom se nekretnina u vlasništvu  OŠ «Rivarela» 
Novigrad, označena kao k,č. Br. 2431,K.O. Novigrad, površine 4.917 m2, u naravi dječji vrtić, 
daruje Gradu Novigradu, a u svrhu formiranja građevne parcele Dječjeg  vrtića «Tičići» 
Novigrad i  pratećih  igrališta za potrebe Dječjeg vrtića».  
 

AD – 9  INFORMACIJA O FINANCIJSKOM  POSLOVANJU  DOMOVA ZA 
              STARIJE  I NEMOĆNE  OSOBE U VLASNIŠTVU ISTARSKE ŽUPANIJE 
              ZA 2005. GODINU 
 
 Prijedlog akta vijećnici su dobili poštom. 
 Raspravu je održao matični Odbor. 
 Pošto se nitko  nije javio za  raspravu predsjednik  ANTON PERUŠKO, zaključuje 
raspravu i daje na glasanje  Informaciju o financijskom  poslovanju  domova  za starije i 
nemoćne osobe  u   vlasništvu  Istarske županije za 2005. godinu, te nakon  glasanja 
utvrđuje da je  Skupština  sa 26 glasova «ZA», bez glasova «PTOTIV» i bez 
«SUZDRŽANIH»  glasova,  usvojila 
 
    I N F O R M A C I J U 
 

o financijskom  poslovanju  domova  za starije i nemoćne osobe  u   vlasništvu  Istarske 
županije 
  
 Predsjednik  ANTON PERUŠKO zamolio je  da u nastavku sjednicom predsjedava 
potpredsjednik MARINO ROCE (HDZ-e) obzirom da bi do  pola noći  morao stići u Zagreb 
ako  želi narednog dana  imati mjesto u  avionu za odlazak u Berlin na utakmicu  Hrvatska – 
Brazil. 
 U nastavku  sjednici predsjedava MARINO ROCE, potpredsjednik Skupštine Istarske 
županije  (HDZ-e). 
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AD - 10 
a) Informacija – Izvješće o  izvršenju  Plana  građenja i održavanja  

županijskih  i lokalnih  cesta za 2005. godinu, 
b) Informacija – Plan  građenja  i održavanja  županijskih  i lokalnih cesta za  

2006.  godinu, 
 

Potpredsjednik  MARINO ROCE, naglašava da se po povoj točci dnevnoga  reda  
vodi  rasprava, ali nema  odlučivanja ni  glasanja,  već se  Informacija prima na znanje.       

Uvodno obrazloženje za ovu točku  dnevnoga  reda pod  a) i b)  dao je ROBI 
ZGALIĆ, ravnatelj  ŽUC-a. 
 U  raspravi su sudjelovali : ROMANO  ČERNJUL , u ime Kluba vijećnika  HSU-a, 
TEDI CHIAVALON, u ime Kluba vijećnika IDS-a, LINO DOBRILA , u ime Kluba vijećnika 
SDP-ea, ORIANO BULIĆ, u ime Kluba vijećnika  IDF-a, u pojedinačnoj  raspravi u 
trajanju od  5 minuta : DANICA MILETIĆ, VLADIMIR  GAŠPARINI, BORIS  VAREŠKO, 
ROBI ZGRABLIĆ, odgovori na  postavljena pitanja. 
 
 Skupština  je  bez glasanja primila na znanje : 

a) Informaciju – Izvješće o  izvršenju  Plana  građenja i održavanja  
županijskih  i lokalnih  cesta za 2005. godinu, 

b) Informaciju – Plan  građenja  i održavanja  županijskih  i lokalnih cesta za  
2006.  godinu, 

 
 AD – 11  PRIJEDLOG RJEŠENJA O IMENOVANJU  ČLANA ŠKOLSKOG 
                           ODBORA OŠ VLADIMIRA GORTANA ŽMINJ 
  
 Skupština  je bez  rasprave  sa 22 glasova «ZA», bez  glasova  «PROTIV» i  bez  
«SUZDRŽANIH»  glasova , donijela  
 
    R J E Š E N J E   
o imenovanju  članova  Školskog  odbora  OŠ Vladimira Gortana    Žminj, 
(1. Otočan Dolores, 2. Marčac Slavica, 3. Peteh Gordana, 4. Žufić Livia, 5. Poropat-Božac 
Suzana, 6. Orbanić Branko, Matretić Renato, koji se imenuju na vrijeme od  četiri godine i 
mogu biti ponovno imenovani, a mandat im traje od  dana konstituiranja školskog odora, a 
Rješenje stupa  na snagu danom objave u «Službenim novinama Istarske županije»). 
 
 AD – 12  
 a) Prijedlog Rješenja o razrješenju  članice   Školskog odbora  OŠ Mate 
              Balote Buje, 
          b) Prijedlog Rješenja o imenovanju  članice Školskog odbora  OŠ Mate 
              Balote  Buje, 
 Skupština  je bez  rasprave  sa 24 glasova «ZA», bez  glasova  «PROTIV» i  bez  
«SUZDRŽANIH»  glasova, donijela  
 

    R J E Š E N J E   
 

            a)  o razrješenju  članice   Školskog odbora  OŠ Mate Balote Buje /Jović Rosana/ 
  

i  sa 25 glasova «ZA», bez  glasova  «PROTIV» i bez  «SUZDRŽANIH»  glasova  
             

b)  o imenovanju  članice Školskog odbora  OŠ Mate Balote  Buje / Sonja  Buljević/ 
 
 AD - 13 

a) Prijedlog  Rješenja o  razrješenju  članice  Školskog odbora  OŠ Ivana Gorana 
Kovačića Ćepić, 
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b) Prijedlog Rješenja  o imenovanju  člana Školskog  odbora  OŠ Ivana Gorana  
Kovačića Ćepić,  

       
Skupština je  bez  rasprave  sa  25 glasova «ZA», bez  glasova  «PROTIV» i  bez  

«SUZDRŽANIH»  glasova , donijela  
 

    R J E Š E N J E   
 

a)  o  razrješenju  članice  Školskog odbora  OŠ Ivana Gorana  Kovačića Ćepić 
/Matanović Sonja/ 

 
i sa 26. glasova «ZA», bez glasova  «PROTIV» i bez  «SUZDRŽANIH»  glasova 
  
b)  o imenovanju  člana Školskog  odbora  OŠ Ivana Gorana   Kovačića Ćepić 
/Depikolozvane Damir/  

 
Ad - 14 
a) Prijedlog  Rješenja o  razrješenju  članice  Školskog odbora  Medicinske  škole   

Pula, 
b) Prijedlog Rješenja o imenovanju  članice  Školskog  odbora  Gospodarske škole 

Pula, 
 

Skupština je bez  rasprava sa 26 glasova  «ZA», bez glasova  «PROTIV» i bez 
«SUZDRŽANIH»  glasova, donijelo 

 
    R J E Š E N J E 
 

a) o  razrješenju  članice  Školskog odbora  Medicinske  škole   Pula /Aleksandra 
Blagonić/ 

b) o imenovanju  članice  Školskog  odbora  Gospodarske škole Pula /Elda 
Blašković/ 

 
AD - 15 
a) Prijedlog Rješenja  o razrješenju  članice  Školskog odbora 
     Gospodarske škole Buje, 
b) Prijedlog Rješenja o imenovanju  člana Školskog odbora  Gospodarske 
     škole Buje 

 
  Skupština  je bez  rasprave sa 26 glasova «ZA», bez glasova »PROTIV», i bez 
«SUZDRŽANIH» glasova, donijela 
 a) 
     R J E Š E N J E 

 o razrješenju  članice  Školskog odbora  Gospodarske škole Buje /Nataša Košuta / 
 b)   

R J E Š E N J E 
              o imenovanju  člana Školskog odbora  Gospodarske škole Buje /Pavlinka  Kmet / 
 
 Time je dnevni red iscrpljen i potpredsjednik MARINO ROCE zaključuje 17. sjednicu  
Skupštine Istarske županije. 
 Sjednica je zaključena u  22,00 sata. 
 
SKRAĆENI ZAPISNIK  VODIO :                           PREDSJEDNIK SIŽ: 
 
IVAN KLARIĆ                    ANTON PERUŠKO 
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SKUPŠTINA ISTARSKE  ŽUPANIJE 

ASSEMBLEA DELLA REGIONE ISTRIANA 
 
 
 
 
 
 
 
 

S K R A Ć E N I  Z A P I S N I K 
 

17. SJEDNICA 
održana  12. lipnja 2006. godine 

 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

        PAZIN, LIPANJ 2006.  
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